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Titovo delo živi v nas vseh
Odločeni smo nadaljevati pot, ki jo je začrtal naš veliki voditelj

Prvi maj je naš največji praznik, je 
praznik vseh delovnih ljudi v naši sociali
stični domovini. To je praznik, za katere
ga se je naš delavski razred boril dolga 
leta, praznik, plačan s krvjo delavcev.

Tista leta po zmagi v oboroženem boju 
je bil prvi maj dan, ko je hotel vsak ko- 
kektiv pokazati, kaj vse je naredil•— bila 
je prvomajska parada uspehov in dosež
kov. V tistem času smo obnavljali in gra
dili iz temeljev naše domovine cele vasi in 
mesta, tovarne, načrtovali, kovali in ust
varjali z enakim ponosom, zagnanostjo 
in samoodpovedovanjem. Iz dneva v dan 
smo si prizadevali, da bi imeli več, da bi 
živeli lepše in boljše. Spoprijeli smo se s 
tisočerimi težavami, protislovji in na
sprotji, pa vendar dosegli uspehe, ki nam 
jih ne more nihče oporekati. Ob vsem 
tem pa smo kovali tudi sami sebe, se bo
gatili z novimi spoznanji in ustvarjali 
novo socialistično samoupravno družbe
no skupnost. Zato smo ob prvomajskih 
proslavah tudi manifestirali veselje nad 
tem, da delamo v svobodi, sicer trdo, 
toda zase in z neizmernim zaupanjem v 
srečno prihodnost. Slavili smo praznik 
dela. i

Nato smo se lotili revolucionarne, sa
moupravne socialistične preobrazbe naše 
družbe. V ta namen smo položili dva te
meljna kamna: s spremembo ustave smo 
poglobili in razširili samoupravljanje in 
delegatski sistem, z zakonom o združe
nem delu pa socializacijo družbenoeko
nomskih odnosov. Tako sedaj utiramo 
poti, po katerih krepimo pridobitve socia
listične revolucije, utrjujemo vodilno vlo
go delavskega razreda, razvijamo raz
redno samoupravljavsko naravo naše de
mokracije, krepimo enakopravnost, 
bratstvo in enotnost naših narodov in na
rodnosti ter premagujemo ovire in odpo
re, ki se nam postavljajo na pot.

Z bojem za uresničitev ustavnih spre
memb in Zakona o združenem delu ust
varjamo družbene, gospodarske in poli
tične pogoje za to, da bo delavski razred 
zares postal gospodar vseh pogojev in re
zultatov svojega dela, da se bo še bolj 
razvila in poglobila enakopravnost med 
našimi narodi in narodnostmi, enotnost 
in obrambna moč naše domovine.

Dosleden in učinkovit boj za uresniči
tev politike gospodarske stabilizacije je 
pot, ki zagotavlja zboljšanje življenjskih

in delovnih pogojev delovnih ljudi, uspeš
nejši razvoj gospodarstva in drugih druž
benih dejavnosti, okrepitev in razvoj si
stema socialističnega samoupravljanja. 
To pa terja več truda in vztrajnega zav
zemanja vseh delovnih kolektivov, sa
moupravnih in državnih organov, vseh 
družbeno-političnih skupnosti in organi
zacij.

Samo s svojim neposrednim delom in 
ne z raznimi frazami želimo ob našem 
največjem delavskem prazniku zagotoviti 
učinkovitejše in uspešnejše izpolnjevanje 
nalog, ki stopajo pred nas.

Letos bomo prvič proslavljali 1. maj 
brez našega neomahljivega borca za so
cializem in velikega učitelja, brez Tita. 
Toda Titove besede in njegovo delo živita 
z nami. Bolj kot kdajkoli prej smo od
ločeni, da bomo vztrajali na njegovi poti 
izgradnje neodvisne in neuvrščene Jugo
slavije ter dograjevali sistem socialistične
ga samoupravljanja, ki omogoča polno 
in enakopravno uveljavitev vseh narodov 
in narodnosti Jugoslavije.

ELZA SAGADIN

Pek Alojz Škoflek peče dobre žemlje
Pekarna v Gaberju je edina v Celju, kjer še imajo klasičen 

način peke kruha. V njej je zaposlenih 36 delavcev. Pečejo po
sebne vrste kruha (domači, polbeli, pariški, gaberski, turist itd.) 
in pekarsko pecivo (žemljice, kajzarice).

Proizvodnja žemljic je najbolj zahtevno opravilo pekarskega 
poklica in ga lahko opravlja le izučeni in kvalificirani delavec, ki 
mora za kvalitetno peko žemljic poznati osnovne surovine, teh
nologijo in način pečenja. Za proizvodnjo žemljic se uporablja 
bela domača moka najboljše kvalitete. Žemlje se pečejo v najso
dobnejši rotacijski peči. Produktivnost dela se je z nabavo te 
peči povečala za 100 %.
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Zaupanje v ljudi
je temeljna vrednota naše družbe
Pogovor z Edvardom Stepišnikom, predsednikom O K ZKS Celje in direktorjem DO Mlinsko predelovalna industrija

Postal boš kmet, so mu rekli doma. Ni se 
upiral, saj je imel rad zemljo. Toda — po
grešal je znanja o kmetovanju. Vpisal seje na 
nižjo kmetijsko šolo. Postal je kvalificiran 
kmetijski delavec in traktorist. A tudi to Ed
vardu Stepišniku ni zadoščalo. Še je hotel v 
šole. Končal je še srednjo kmetijsko šolo v 
Mariboru. In tedaj je pravzaprav obesil kme
tovanje na klin. Odločil seje namreč, da bo na 
Biotehnični fakulteti v Ljubljani študiral živils
ko tehnologijo. Doma so soglašali, ker je mla
jši sin, Edvardov brat, dal staršem zagotovilo, 
da bo ostal na kmetiji. Tako je Edo, kot naj
bližji sodelavci in znanci imenujejo Edvarda 
Stepišnika, diplomiral in postal inženir živilske 
tehnologije.

Takoj po študiju, leta 1969, se je zaposlil 
kot tehnolog v Merk sovi pekarni. Čez nekaj 
let je postal vodja pekarn, nato vodja tozda 
Pekarne in slaščičarne, od 1. januarja letos, 
ko je zaživela tudi nova organiziranost se
stavljene organizacije združenega dela Mera 
Celje, pa je prevzel funkcijo direktorja nove 
delovne organizacije Mlinsko predelovalna in
dustrija Mera Celje.

Kmalu potem, ko je začel delati kot tehno
log, je Edvard Stepišnik stopil v vrste Zveze 
komunistov. Zaradi svoje doslednosti in odgo
vornega izpolnjevanja nalog je opravljal šte
vilne politične in samoupravne funkcije. Na
jodgovornejša pa je gotovo zdajšnja, ko 
opravlja funkcijo predsednika občinske konfe
rence ZKS Celje.

VSAKO DELO TERJA ZNANJE
Ko se ozirate na prehojeno delovno pot, se 
vam zdi naravna kljub temu, da pelje vseskozi 
navzgor?

E. STEPIŠNIK: »Zdi se mi popolnoma 
samoumevno, da človek na svoji delovni poti 
napreduje in prevzema nove in nove naloge. Z 
mano je bilo tako, da sem se delovno kalil v 
kolektivu, za katerega so značilne zelo težke 
delovne razmere, nočno delo in številni drugi 
problemi. Če smo torej hoteli v pekarnah kaj 
narediti, smo morali krepko poprijeti za delo. 
To delo mi je počasi zlezlo pod kožo, spozna
val sem probleme delavcev ter si nabiral znan
je in izkušnje. Zelo pomembno pa se mi zdi to, 
da sem rastel v kolektivu, kjer pomeni zau
panje v ljudi in med ljudmi pomembno vred
noto.«

Vi ste človek iz baze, kot pravimo. Se vam zdi 
to pomembno pri opravljanju odgovorne 
funkcije predsednika Občinske konference 
ZKS?

E. STEPIŠNIK: »Da in ne, bi lahko od
govoril. Da zato, ker sem nenehno v stiku z 
delavci, tako lažje doumem njihove probleme, 
lažje ocenjujem gospodarske razmere. Ne pa 
zato, ker je za opravljanje odgovornega poli
tičnega dela pomembno predvsem znanje. 
Znanje o ljudeh, o problemih, znanje o vsak
danjem življenju in delu. To znanje je podlaga 
stvarnemu ocenjevanju razmer in ob tem 
načrtovanju političnih akcij.«

Tu in tam je med ljudmi slišati pripombo, da 
so najvidnejši partijski funkcionarji premalo 
med delavci in občani. Kaj menite, je to res?

E. STEPIŠNIK: Naj vam odgovorim či
sto konkretno: če ljudje pod pojmom odgovo
ren funkcionar partije v občini razumejo izkl
jučno sekretarja in predsednika konference, 
potem je to res. Kajti nemogoče je, da bi bila 
sekretar komiteja ali predsednik konference 
nenehno prisotna na sejah osnovnih organiza
cij! Posebej v tako veliki občini, kot je celjska, 
bi bilo to nemogoče. Sicer pa je treba ljudem 
znova in znova pojasnjevati, da je občinska 
konferenca najodgovornejše politično telo v 
občini in da so tudi vsi člani konference odgo
vorni funkcionarji. Toliko o tem. Rad pa bi kl
jub temu poudaril, da še vedno nismo dobro

izdelali metod dela v naših partijskih vrstah, 
da se še nismo dovolj odprli iz forumov ter se 
približali vsem komunistom v občini. Prav 
metode dela bomo v pripravah na partijske 
kongrese dali posebej pod lupo.«

KOMUNISTI MORAJO BITI KRI
TIČNI
K^j vi osebno menite: ali je združljiva funkci
ja predsednika Občinske konference ZK z di
rektorskimi opravili?

E. STEPIŠNIK: »O tem sem tudi sam 
večkrat razmišljal, čeprav moram poudariti, 
da sem bil za predsednika Občinske konferen
ce izvoljen, ko še nisem bil direktor naše de

lovne organizacije. Pa sem se dokopal do pre
pričanja, da funkciji ena drugo ne izključujeta 
kljub temu, da sta obe odgovorni. Res pa je, 
da mi ostane ob delu v delovni organizaciji 
premalo časa za shajanje s komunisti v kra
jevnih skupnostih in v združenem delu. Tru
dim se, kolikor morem, da bi bilo neposrednih 
pogovorov s komunisti čim več, vendar me 
časovna stiska velikokrat pri namerah povozi. 
In to, se mi zdi, je edina hiba, ki spremlja 
opravljanje obeh funkcij.«

Ni ravno videti, da bi vas opravljanje delovnih 
dolžnosti v vaši delovni organizaciji oviralo 
pri uresničevanju partijskih nalog. Občinska 
konferenca se vse bolj uveljavlja kot vodilno 
politično telo v občini, pri tem pa imate tudi vi 
kot pjen predsednik določene zasluge.

E. STEPIŠNIK: »Konferenca mora na 
novo uveljaviti svojo vlogo. To pa ni mogoče 
doseči čez noč. Zato bo treba vložiti še veliko 
dela in naporov v to, da bo konferenca resnič
no uveljavila vlogo, kiji gre. Zato se s kakšni
mi posebnimi rezultati ne bi smeli hvaliti, tem
več bi morali biti do lastnega dela kritični in 
videti predvsem tisto, kar bi morali še spreme
niti na bolje. Prepričan pa sem, da bomo sča
soma polno uveljavili vlogo tega političnega 
organa v občini.«

BREZ ZAUPANJA SO CILJI SIVI
Prejle ste v pogovoru omenili zaupanje kot 
eno najpomembnejših vrednost pri odnosih 
med ljudmi.

E. STEPIŠNIK: »Da. menim, da je zau
panje ena temeljnih vrednot naše družbe, zau
panje v ljudi daje moč tudi naši partiji. Saj si 
moramo zaupati, če hočemo doseči rezultate! 
Brez zaupanja so vsi cilji sivi, je perspektiva 
razvoja zamegljena. Zato je pomembno, da 
krepimo to zaupanje na vseh ravneh.«

Pa smo vsi partijci vredni zaupanja?

E. STEPIŠNIK: »Najpomembneje je to, 
da je partija kot idejna in politična sila, kot 
avantgarda delavskega razreda, vredna zau

panja. Seveda pa so v vrstah komunistov tudi 
taki, ki ne sodijo v članstvo, ki po človeški in 
partijski plati res niso vredni našega zaupanja. 
Vendar pa partije ne moremo soditi po posa
meznikih, čeprav se moramo nad njihovimi 
ravnanji, če niso v skladu moralnimi, etičnimi 
in političnimi načeli, zamisliti.«

Kako ocenjujete aktivnost članov Zveze ko
munistov v celjski občini?

E. STEPIŠNIK: »Na programsko volilni 
konferenci občinske organizacije Zveze ko
munistov smo odkrito spregovorili o tem. 
Ugotavljamo namreč, da skoraj tretjina čla
nov Zveze komunistov v občini stoji ob strani, 
da se ne vključujejo v politično, samoupravno 
in delegatsko delo, da tudi sicer njihov odnos 
do dela ni izostren. Naša naloga je, da zdra
mimo te ljudi in jih postavimo pred odgovor
nost, če ne bodo hoteli izvrševati danih nalog. 
V sedanji bitki za gospodarsko stabilizacijo, 
za cilje, ki smo sijih postavili, ne smemo in ne 
moremo dovoliti, da bi komunisti stali ob stra
ni!«

LE Z LJUDMI BOMO URESNIČI
LI CILJE
Stabilizacija gospodarstva je naš dolgoročen 
ciU. Kako ga bomo dosegli?

E. STEPIŠNIK: »Stabilizacijo bomo do
segli le z mobilizacijo ljudi, tako, da bo vsak

opravil svoje naloge na delovnem mestu. Pri 
tem je seveda pomembno vprašanje kadrov, 
kajti boljši kot bodo kadri, bolj kot bodo ljud
je usposobljeni za uresničevanje najrazlične
jših nalog, prej bomo cilje dosegli. V naši se
stavljeni organizaciji smo se v zadnjem trenut
ku osvestili glede vprašanja kadrov in mu v 
razvojnem programu namenili pomembno 
mesto. Podobne premike je čutiti tudi v ostalih 
delovnih organizacijah v Celju, saj so si več 
ali manj vsi na jasnem, da strukturnih spre
memb v gospodarstvu in stabilizacijskih ciljev 
ni mogoče doseči brez usposobljenih ljudi. 
Drugo vprašanje, kije za uresničitev stabiliza
cijske politike izredno pomembno, pa je po 
mojem mnenju politika nagrajevanja po delti. 
Vsak delavec mora biti nagrajen po delovnem 
prispevku in njegov osebni dohodek mora bili 
dejansko odvisen od rezultatov dela. Uveljavi
ti moramo sistem stimulativnega nagrajevan
ja, ki bo bistveno vplival tudi na dvig produk
tivnosti.«

Ali so tudi vsem zaposlenim v vaši, pa tudi v 
ostalih celjskih delovnih organizacijah ra
zumljivi smotri in cilji stabilizacije?

E. STEPIŠNIK: »Gotovo! Takoj vam 
postrežem s primerom: pekarne in slaščičarne 
so bile v prejšnji delovni organizaciji Mera or
ganizirane v temeljno organizacijo. Vendar pa 
se nikakor nismo našli skupaj z ostalimi, 
predvsem trgovskimi delavci. Naše delo je 
specifično, težko in ga ni mogoče primerjati s 
trgovskim delom. Čeprav seveda s tem ne tr
dim, da delo trgovcev ni težko. Pravim le, dta 
je oba poklica težko primerjati. Vendar pa 
smo bili nekako primorani, da smo se iskali v 
primerjavah s trgovci, ker je bila celotna men
taliteta v bivši delovni organizaciji nekako tr
govska. Sedaj, ko smo se na novo organizirali, 
so naši delavci veliko bolj zadovoljni, saj lažje 
rešujejo lastne probleme, težave, s katerimi se 
srečujejo pri svojem delu. Rezultat tega zado
voljstva pa je za 13 odstotkov večja produk
tivnost dela.«

RESNE PRIPRAVE NA KONGRE
SA
V Zvezi komunistov so se pričele neposredne 
priprave na oba kongresa. V čem bodo značil
nosti teh priprav v celjski občini?

E. STEPIŠNIK: »Da, delavci vse te reči 
poznajo in zavedajo se resnosti sedanjega go
spodarskega položaja. In moram reči, da se 
delavci trudijo, da bi našli izhod iz sedanjih 
zagat. Vendar pa nas v prizadevanjih nema
lokrat zavrejo administrativni ukrepi, ki niso 
selektivni in udarijo vse: dobre in slabe gospo
darje obenem.«

Kaj pa ustrezna samoupravna organiziranost, 
je lahko eden od elementov stabilnejšega go
spodarjenja?

E. STEPIŠNIK: »Pravzaprav zajemajo 
priprave na kongres vsa vprašanja, ki sva se 
jih dotaknila že v najinem pogovoru. Tu gre 
za vprašanje gospodarjenja, odnosa do dela, 
metod dela v Zvezi komunistov in številna 
druga. Predvsem pa bomo morali v pripravah 
na oba partijska kongresa spregovoriti o vlogi 
Zveze komunistov v političnem sistemu, o 
tem, koliko se zveza komunistov odpira, kako 
deluje znotraj ostalih družbenopolitičnih orga
nizacij, samoupravnih organov, delegatskih 
skupščin. Znova in znova namreč v Zvezi ko
munistov poudarjamo, da je njena moč v 
množicah, da je najmočnejša tedaj, ko črpa 
življenjski sok med ljudmi. To spoznanje bo 
naše vodilo tudi v pripravah na oba kongre
sa.«

DAMJANA STAMEJČIČ
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Kako smo poslovali v letu 1980
Začrtane smeri razporejanja dohodka so v SOZD uresničene

Podatki o poslovanju delovnih organi
zacij članic SOZD kažejo, da so se re
zultati nekaterih elementov s katerimi 
merimo gospodarsko aktivnost nekoliko 
izboljšali. Hkrati s pospešitvijo nominal
ne rasti pa je v zadnjem četrtletju lanske
ga leta prišlo do ponovnega poslabšanja 
razmerij v razporeditvi dohodka. Ti pre
miki sicer niso takšni, da bi porušili 
ugodna razmerja razporeditve dohodka 
v letu 1980 v primerjavi z letom prej, 
vendar pa kažejo, da je ob izrednem pri-

Toda kljub težavam v zadnjih mesecih 
preteklega leta je nominalna rast finanč
nih rezultatov ob koncu leta višja kot je 
bila v devetih mesecih leta 1980. Celotni 
prihodek v letu 1980 je za 29 % višji, do
hodek za 23 %, akumulacija pa za 39 % 
višja od ustreznih kategorij kot leta po
prej.
CELOTNI PRIHODEK

Delovne organizacije s področja kme
tijstva in živilsko predelovalne industrije 
so dosegle skupaj 2,045.704,132 din ce-

SRS SOZD »MERX«

1979 1980 Indeks 1980 Indeks

Gospodarstvo 7.180 8.580 119,5 7.569 116
Industrija 6.917 8.335 120,5 7.560 118
Kmetijstvo 6.788 8.256 121,6 7.750 112
Trgovina 7.578 8.904 117,5 7.587 116
Gostinstvo 6.491 7.697 1 18.6 7.360 118

tisku cen življenjskih potrebščin v zadnjih 
mesecih leta, povprejšnja dokaj restrik
tivna politika delitve OD in sredstev 
skupne porabe le nekoliko popustila.

Od neugodnih gospodarskih gibanjih 
lanskega leta velja omeniti predvsem dva 
pojava. Najprej gre za izjemno velik po
rast primanjkljaja v zunanje trgovinski 
bilanci, kije zahtevala velike omejitve pri 
uvozu. To je seveda poslabšalo oskrbo 
kmetijstva z nekaterimi reprodukcijskimi 
materiali, umetnimi gnojili, zaščitnimi 
sredstvi in posameznimi komponentami 
v sestavi močnih krmil, otežkočen pa je 
bil tudi uvoz kave, kar je znatno zman
jšalo dohodek v Blagovnem centru. Nas
lednji nezadovoljiv gospodarski pojav, ki 
je otežkočal poslovanje, pa je bil predv
sem v velikem pomanjkanju nekaterega 
blaga osnovne preskrbe ter občutno po
višanje cen. Te so namreč v zadnjem 
četrtletju leta 1980 nadpovprečno hitro 
rastle, saj so bile povprečne cene na 
drobno za približno 30.9 % višje kot leto 
prej, življenjski stroški pa so porasli za 
29,8 %. Tako stanje je močno vplivalo 
tudi na finančne rezultate OZD, saj se 
razlika v ceni v blagovnem prometu ni 
ustrezno povečala.

letnega prihodka oz. 35 % več kot v letu 
1979. Delovne organizacije s področja 
blagovnega prometa so dosegle 
6,758.142,801 din celotnega prihodka 
oz. 27 % več kakor enako obdobje lani. 
V dejavnosti gostinstva je ta porastel za 
26% in znaša 427.085.800 din.
DOHODEK

Dohodek je v primerjavi s preteklim 
letom relativno ugodno realiziran, saj je 
bila njegova rast v SOZD za 23 % večja 
kakor v letu 1979. V primerjavi z celot
nim prihodkom je za 6 poenov manjši in 
predstavlja v strukturi celotnega prihod
ka 14,55 %. Povdariti velja, daje bila za
radi visokih cen njegova realna rast pre
cej nižja.

ČISTI DOHODEK
Čisti dohodek je tisti del v razdelitvi 

celotnega prihodka in dohodka, ki pripa
da TOZD za razporeditev na OD, za 
skupno porabo, za izboljšanje in razšir
janje materialne osnove dela ter za ust
varjanje in obnavljanje rezerv. Delovne 
organizacije so ustvarile v letu 1980 964. 
651.369 din čistega dohodka in je za 
25% večji od leta 1979.

PORABLJENA SREDSTVA
Porabljena sredstva vseh članic v 

SOZD so v letu 1980 znašala 
7.918.433.440 din oz. za 36 % več kot v 
lanskem letu. Če primerjamo indeksni 
porast porabljenih sredstev z porastom 
celotnega prihodka, potem ugotavljamo, 
da so porabljena sredstva rastla hitreje 
od celotnega prihodka (C P 129 % — 
porabljena sredstva 136%). Vzrokov za 
močnejšo rast porabljenih sredstev je 
več, eden izmed njih je predvsem v višji 
rasti porabljenih sredstev, materiala in 
energije ter visokih cen energije.
OSEBNI DOHODKI

Začrtane smeri razporejanja dohodka 
so v SOZD uresničene. V letu 1980 do
seženi dohodek so organizacije razpore
dile tako, da je rast sredstev za OD za 
3 % točke nižji od rasti dohodka. V po
sameznih dejavnostih SOZD je zaosta
janje rasti sredstev za OD za rastjo do
hodka sicer precej različno, kar pa je po
gojeno predvsem z novimi investicijami 
in novega števila ljudi v nekaterih delov
nih organizacijah. V primerjavi z rastjo 

cen življenjskih potrebščin je rast pov
prečnega neto OD na delavca dokaj niz
ka. Povprečno za leto 1980 obračunani 
čisti OD na delavca v SRS znaša 8.580 
din, od OD leta poprej je višji za 19,5 %. 
Povprečni neto OD na zaposlenega v 
SOZD pa je 7.569 din v letu 1980 in je 
porastel od leta 1979 za 16 %. Povprečni 
OD delavca v SOZD predstavlja 
88,22 % republiškega povprečnega OD. 
Ob 29,8 % rasti cen življenjskih potre
bščin pomeni, da so realni OD v pov
prečju z več kot 13 % nižji kot leta 1979. 
Znižanje realnih OD je večje v tistih de
javnostih SOZD, kjer je rast OD nižja 
od povprečne rasti gospodarstva Slove
nije (19,5%).

Iz tabele je razvidno, daje porast OD 
na področju industrije narastel hitreje 
kakor v dejavnosti živilsko predelovalne 
industrije v SOZD. Prav tako je ta po
rast v kmetijstvu večji v primerjavi z de
javnostjo kmetijstva v SOZD. Trgovina 
dosega v letu 1980 komaj povprečne OD 
trgovine v SRS v letu 1979.

ŽARE FRANČEŠKIN

Kje ste mladi 
delavci Merca?

Konec meseca aprila bo 
v Celju problemska konfe
renca o družbeno-eko- 
nomskem položaju mladih, 
na kateri se bo razpravljalo 
o položaju mladine znotraj 
delavskega razreda.

Današnja gospodarska 
situacija narekuje okreplje 
no aktivnost zveze sociali
stične mladine kot ene od 
družbenopolitičnih organi
zacij. Vse osnovne organi
zacije zveze socialistične 
mladine ste prejele teze za 
konferenco, v katerih je 
predvsem izpostavljeno 
vprašanje vključevanja 
mladine v razprave o 
planskih dokumentih, opre
delitve stanovanjskega 
vprašanja kot razrednega 
vprašanja, vprašanje brez
poselnosti mladih ljudi, po
ložaj mlade delavke v 
združenem delu, položaj 
mladih kmetovalcev.

Sedaj je vrsta na vas, 
predsedniki osnovnih orga
nizacij, da vsak v svoji sre
dini organizirate razprave 
in se temeljito pripravite na 
konferenco, na kateri se bo 
odločalo o vprašanjih mla
dine.

J. P.

PRIKAZ GIBANJA CP. DOH.CD. ZA LETO 1979-1980 

PRIMERJALNO PO DEJAVNOSTIH V SOZD 'MERX'
celotni prihodek |\^\\^\\|

dohodek

Cisti dohodek

31 12 1980

Gostinstvo Blagovni
Turizem

GRAFIČNI PRIKAZ CELOTNEGA PRIHODKA. DOHODKA IN ČISTEGA DOHODKA ZA 
LETO 1979 1980 IN PLAN 1981 

V SOZD MERX

CISTI DOHODEKCELOTNI PRIHODEK DOHODEK

Čestitka Francetu Popitu
V imenu 6000 članskega kolektiva sozda Mera je bila 

dne 14. 4. 1981 poslana predsedniku CK ZKS Francetu 
Popitu brzojavna čestitka ob odlikovanju predsedstva 
SFRJ z redom junaka socialističnega dela z naslednjo vse
bino:

»Z izrednim zadovoljstvom smo sprejeli vest, da vam je 
Predsedstvo SFRJ podelilo visoko državno odlikovanje za 
vaše revolucionarno delo, za neprecenljiv prispevek k raz
voju samoupravnih družbeno-ekonomskih odnosov, utrje
vanju bratstva in enotnosti med narodi in narodnostmi Ju
goslavije ter uveljavljanju neuvrščene politike naše dežele.

Posebej cenimo vaše vsakodnevno prizadevanje za 
učvrstitev položaja delavca, da bi lahko odločal o rezulta
tih svojega dela.

V imenu 6000 članskega kolektiva sozda Mera Celje ter 
posebej 550 članov ZK, vam iskreno čestitamo!

Sindikati o zaščiti 
življenjskega standarda 
delavcev

Ob začetku tega leta se je jasno pokazalo, da je bila 
večina uspehov stabilizacije dosežena na račun osebnih 
dohodkov. V prvih dveh letošnjih mesecih pa je dodaten 
udarec življenjskemu standardu zadala še prava eksplozija 
cen.

Predsedstvo sveta ZSJ je v sredini marca resno opozo
rilo, da so potrebni trdni ukrepi, kajti zaradi nizkih oseb
nih dohodkov, ki ne stimulirajo delavca k večji produktiv
nosti, pada tudi zainteresiranost delavca za dobro gospo
darjenje.

Predsedstvo republiškega sveta ZS Slovenije in Izvršni 
svet skupščine SR Slovenije sta na skupnem sestanku 
sprejela nekaj konkretnih stališč, ki bi naj utrdila gospo
darstvo in s tem zagotovila tudi socialno varnost delavcev:
— potrebno bo pospešiti izvoz, ki je v prvih dveh mesecih 

tega leta močno padel pod resolucijsko določeno rast. 
Zato pa je potrebno posvetiti posebno pozornost 
oživljanju proizvodnje, rasti produktivnosti dela, 
preskrbljenosti s surovinami in reprodukcijskim mate
rialom in omejiti rast cen, kar bi omogočilo boljšo 
konkurenčnost na zunanjih trgih,

— še nadalje si je potrebno prizadevati za zmanjševanje 
vseh vrst porabe, zlasti splošne,

— zaustaviti je potrebno nadaljnji padec realnih osebnih 
dohodkov. Vendar je pri tem potrebno upoštevati os
novne dogovorjene principe, daje temelj zagotavljanja 
socialne varnosti lastno delo. V TOZD je potrebno 
uvesti pregled socialnega položaja delavcev, pri čemer 
je potrebno upoštevati že dogovorjen pristop v skup
nosti socialnega varstva,

— za povečanje možnosti zaposlitve mladih kadrov je 
potrebno ponovno preveriti in zmanjšati obseg dopol
nilnega in pogodbenega dela,

— čimprej je potrebno podpisati samoupravni sporazum 
o štipendiranju in učne pogodbe se morajo nadomestiti 
s štipendijskim razmerjem,

— nadaljevati je potrebno s postopnim prehodom na eko
nomske stanarine, vendar mora biti dinamika prehoda 
usklajena z gibanjem življenjskih stroškov. V večji meri 
je potrebno uveljaviti subvencioniranje stanarin delav
cem z najnižjimi dohodki.
Predsedstvo občinskega sveta zveze sindikatov v Celju 

je ocenilo, da tudi v Celju pada življenjski standard delav
cev z nižjimi dohodki. Da bi dobili realno sliko socialnega 
položaja delavcev, mora sindikat skupaj s strokovnimi 
službami takoj zbrati podatke o realnem socialnem po
ložaju delavcev in v kritičnih primerih pomagati. Konkret
ni predlogi za zaščito najbolj prizadetih so brezplačen pre
voz na delo, zagotovljen topel obrok brez prispevka last
nega deleža, brezplačen letni oddih, predvsem pa je pot
rebno zagotoviti pogoje za normalno delo.

Izvršni svet skupščine SR Slovenije je že sprejel sklep 
o zakonsko določenem najnižjem osebnem dohodku v or
ganizacijah združenega dela, ki normalno poslujejo in ta je 
5.100 dinarjev. Celjski sindikati pa se zavzemajo, da bi iz
plačani osebni dohodek za polno delo ne bil pod 6.000 di
narjev.

V delovnih organizacijah znotraj SOZD MERX mo
ramo izdelati konkretne ukrepe za zagotovitev normalne
ga dela in življenja vsem delavcem, zato seje koordinacijs
ki odbor sindikata odločil za sklic problemske konference 
sindikata, ki bo sprejela stališča, sklepe in priporočila v 
zvezi z zaščito standarda delavcev. Problemska konferen
ca bo dne 20. aprila 1981 in pričakujemo, da se bodo dele
gati iz vsake osnovne organizacije sindikata pripravili na 
konstruktivno razpravo.

Vabimo vse delavce SOZD MERX, da se vk(jučyo v 
razprave v svojih samoupravnih sredinah in s tem pripo
morejo k oblikovanju najboljših opredelitev po vprašapjih 
zaščite standarda delavcev.

MAJDA MEŠTROV
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10 let Veleblagovnice >T<
Delavci upravičili pričakovanje potrošnikov

Za boljšo oskrbo trga
Odgovornosti marketing sektorja so velike in zahtevne

27. marca je minilo 10 let, 
odkar je mesto Celje dobilo 
težko pričakovano Veleblagov
nico T. Verjetno se še marsika
teri Celjan spominja tega dne 
pred desetimi leti, ko je ogrom
na množica ljudi nestrpno ča
kala pred Veleblagovnico na 
svečano otvoritev. Predvsem 
pa se tega dne spominjamo de
lavci tedanje delovne organiza
cije Tehnomercator ter ostali, 
ki so se zaposlili v Veleblagov
nici pred otvoritvijo, saj nam je 
bilo izredno zanimanje Celja
nov že na samem začetku do
kaz. da naš trud ni bil zaman. 
Kljub temu, daje bilo z ozirom 
na različnost blagovnih skupin

potrebno zaposliti v glavnem 
novo prodajno osebje, smo 
kmalu postali homogen kolek
tiv, ki se je zavedal, da je pot
rebno z zanimivo in pestro po
nudbo ter solidno postrežbo 
zadovoljiti vse vrste kupcev, 
istočasno pa privabiti tudi kup
ce širšega celjskega območja.

Že v začetku smo lahko ugoto
vili, daje poleg kupcev iz Celja 
in okolice, vedno več kupcev iz 
Zasavja, Savinjske doline, 
Kozjanskega itd. Število kup
cev pa je naraščalo iz leta v le
to.

Tako nas danes obišče dnevno 
6300 kupcev. Ni potrebno, da 
ob tej priliki podrobno navaja
mo ostale značilnosti Velebla
govnice »T«, saj so jo potroš
niki v tem desetletnem obdobju 
dobro spoznali. Omenili bi sa
mo, da smo ob začetku poslo
vanja ustvarili 70 milijonov din 
realizacije, v preteklem letu pa 
361 milijonov din, kar pred
stavlja upoštevajoč vpliv po
višanja cen v navedenem ob
dobju, kljub temu velik fizični 
porast realizacije. Zanimiva je 
tudi ugotovitev, da smo že od 
začetka poslovali s pozitivnim 
finančnim rezultatom in s tem 
v veliki meri pripomogli k pos
lovnemu uspehu temeljne orga
nizacije in kasneje delovne or
ganizacije.

Ob 10. jubileju Veleblagov
nice »T« lahko delavci Trgovs
ke delovne organizacije TEKO 
Celje, predvsem pa tisti, ki smo 
zaposleni v Veleblagovnici »T«

že od prvega dne ugotovimo, 
da je bil optimizem na samem 
začetku upravičen in da smo v 
tem obdobju pridobili soliden 
renome ter v dokajšnji meri 
pripomogli k razvoju celjske 
trgovine.

Pravtako pa tudi ugotavlja
mo, da si z ozirom na izredno 
povečanje realizacije v zadn
jem času, prodajne površine že 
skoraj v celoti izkoriščene, 
zato smo v srednjeročnem raz
voju programa v okviru SOZD 
Merx že opredeljili gradnjo 
blagovnice. Obenem tudi načr
tujemo razširitev oddelka

Prehrane, ter postopno preure
ditev oziroma novo razporedi
tev določenih oddelkov v Vele
blagovnici T. S tem želimo 
maksimalno izkoristiti prodaj
ne površine, dopolniti in po
pestriti izbiro določenih bla
govnih skupin, istočasno pa v 
določeni meri spremeniti tudi 
notranjost Veleblagovnice, saj 
se zavedamo, daje poleg osta- 
Jega tudi počutje potrošnikov 
pri nakupovanju pomembno 
za končni poslovni uspeh.

Z ozirom na to, da TDO 
TEKO posluje kot enovita de
lovna organizacija šele eno le
to, navajamo o njej nekaj os
novnih podatkov glede dejav
nosti, obsega poslovanja, žel
jah, ciljih in podobno. Ni naš 
namen, da ob tej priliki navaja
mo vse organizacijske spre
membe v preteklem nekajlet
nem obdobju, omenili bi samo 
to, daje sedanja delovna orga
nizacija z združitvijo delovne 
organizacije Kovinotehna Cel
je ter delovne organizacije 
Tehnomercator Celje, poslova
la dve leti kot temeljna organi
zacija v navedeni združeni 
DO.

Že ob pripravah za obli
kovanje nove sestavljene orga
nizacije združenega dela Mera, 
smo se v letu 1979 izločili iz 
DO Kovinotehne Celje ter se 
nato v letošnjem letu vključili 
kot enovita DO v SOZD Mera 
Celje.

V TDO TEKO Celje nas je 
zaposlenih 264 delavcev. V

preteklem letu smo ustvarili 
382 milijonov din celotnega 
prihodka ter zaključili poslov
no leto z zelo dobrim finanč
nim rezultatom. Omenjena de 
lovna organizacija združuje 
poleg Veleblagovnice »T« še 
prodajalno Salon »T«, Novost. 
Posrednik in Dom v Celju ter 
prodajalno Kekec v Zagrebu.

O prodajalnah Salon T. No
vost, Posrednik verjetno ni 
potrebno posebej govoriti, saj 
poslujejo že dalj časa, tako da 
so potrošniki o vsem dobro 
seznanjeni. Omeniti pa mora
mo novo, sodobno urejeno 
prodajalno DOM, ki je pričela 
poslovati 23. marca letošnjega 
leta. V omenjeni prodajalni 
prodajamo okrasne predmete 
za stanovanje, tapete z ustrez
nimi dodatki, zavese, svetila 
ter vrsto proizvodov primernih 
za darila. Celjskemu potrošni
ku smo predvsem želeli pred
staviti posebno ponudbo nave
denega blaga s povdarkom na 
modernih oblikah, barvah ka
kor tudi nove proizvode iz na
vedenih blagovnih skupin. 
Ugoden odziv potrošnikov do
kazuje, da smo v tem popolno
ma uspeli.

V svojem razvojnem pro
gramu za srednjeročno obdob
je, ki je vsklajen v okviru 
SOZD Mera Celje, načrtujemo 
skupno z DO MODA Celje 
gradnjo blagovnice ob ljubl
janski cesti, ki bo sicer manjša 
od Veleblagovnice »T«, prav 
tako pa nameravamo v pri
hodnjem letu z adaptacijo bi
vših poslovnih prostorov od
preti dve novi prodajalni. Res 
je, da je pri vseh naložbah 
končni cilj čimboljši finančni 
rezultat, vendar bomo v TDO 
TEKO pri izvedbi navedenega 
programa strmeli tudi za tem, 
da bomo celjskemu potrošniku 
ponudili vedno nekaj zanimive
ga predvsem pa novega, ter s 
tem pripomogli k dopolnitvi in 
popestritvi ponudbe v Celju.

Trdimo lahko, da smo v tem 
do sedaj v celoti uspeli, pre
pričani pa smo, da bomo tudi v 
bodoče.

Že v času priprav na usta
novitev sestavljene organizaci
je združenega dela Mera Celje 
so se delavci v temeljnih in de
lovnih organizacijah opredelili 
do vprašanja o nujnosti usta
novitve marketing sektorja. Ta 
naj bi deloval v okviru skupnih

služb sozda ter imel jasno 
opredeljene naloge, zadolžitve 
in pristojnosti. Na podlagi ta
kih pobud je bil marketing sek
tor ustanovljen kmalu po pod
pisu sporazuma o ustanovitvi 
sestavljene organizacije.

Dogovorjeno je bilo, naj 
marketing služi razvijanju pos
lovnih, prihodkovnih in dohod
kovnih odnosov tako znotraj 
delovnih organizacij in sestavl
jene organizacije, kot tudi 
navzven do dobaviteljev in 
kupcev. Ob tem pa naj marke
ting zagotavlja optimalno trž
no orientacijo vseh članic soz
da na področju primarne kme
tijske proizvodnje, predelave in 
pri razvijanju blagovnih preto
kov ter da daje ustvarjalne po
bude v procesu zadovoljevanja 
potreb sestavljene organizaci
je.

Ob vseh teh usmeritvah je 
marketing sektor jasno oprede
lil svoje naloge. Med najpo
membnejšimi je ta, da vzpo
stavlja poslovne odnose z vse
mi dobavitelji, na katerih te
melji učinkovito, kakovostno 
in gospodarno poslovanje de
lovnih organizacij v sozdu in s 
tem zagotavlja najugodnejše 
blagovne pretoke blaga za pot
rebe trga. Poleg tega marke
ting služba opravlja še več dru
gih nalog: tako pripravlja 
predloge enotne poslovne poli
tike, skrbi za izvrševanje dogo

vorjene politike, vzpostavlja 
dolgoročne dohodkovne odno
se na podlagi združevanja dela 
in sredstev, daje predloge za iz
boljšanje dejavnikov poslovan
ja v delovnih organizacijah v 
sozdu, organizira tržne razis
kave, usklajuje potrebe in inte
rese delovnih organizacij soz
da Mera na področju eko
nomskih odnosov s tujino in 
drugo.

V marketing sektorju je 
zaenkrat zaposlenih 11 delav
cev, ki se pri svojem delu pove
zujejo s sektorjem AOP, plana 
in analiz, razvoja in investicij 
ter interne banke na nivoju se
stavljene organizacije ter s šte
vilnimi službami v delovnih or
ganizacijah, članicah sozda.

Ker so naloge in cilji tega sek
torja izredno obsežni se delav
ci v marketingu zavedajo, da 
jih sami ne bodo mogli ures
ničevati. Uspešni bodo le. če se 
bodo v izpolnjevanje nalog 
tvorno vključili vsi dejavniki, 
ki so povezani v tako imenova
nem integralnem marketingu'v 
okviru sozda Mera. Medseboj
no sodelovanje, odkritost dela 
ter dosledno izpolnjevanje sku
paj sprejetih obveznosti so po
rok, da bodo zastavljeni cilji 
uspešno izvršeni tako v intere
su proizvodnje, blagovnega 
prometa, kmetijstva, kot tudi 
gostinsko turistične dejavnosti.

Z. M.

Odbor za splošne zadeve 
pričel z delom

Predsednik Elza Sagadin, DSSS SOZD, namestnik 
predsednika Romana Posinek, MPI Celje, člani Zdravko 
Božičnik, Tkanina Celje, Milena Turin, Moda Celje, Lidija 
Čadež, Teko Celje, Nevenka Medič, Savinja Mozirje, 
Franc Brodnik. Dravinjski dom Slov. Konjice, Dragica 
Smrečnik, KK Šentjur, Alojz Zidanšek, KZ Slov. Konjice, 
Marjana Sadar. KZ Laško, Danica Zupanc, KZ Celje, 
Milan Saveli, Potrošnik Celje. Anica Štucl, Blagovni cen
ter Celje, Pavla Mlinar. Turist Mozirje, Marjana Lorger, 
Gostinstvo in turizem Celje, Zvone Novak, Gostinsko 
podjetje Celje.

Odbor je na svoji prvi seji, dne 7. aprila 1981 razprav
ljal o socialnem položaju delavcev, o letovanju delavcev v 
lastnih počitniških domovih, o predlogu za delitev regresa 
za letni dopust ter se dotaknil vprašanja za združevanje 
obstoječih počitniških kapacitet v okviru sestavljene orga
nizacije ter združevanju sredstev za izgradnjo novih.

Po temeljiti razpravi vseh članov je bil sprejet sklep, da 
se takoj v vseh delovnih organizacijah pristopi k uveljav
ljanju stališč slovenskih sindikatov in izvršnega sveta o na
logah na področju gospodarstva in socialne politike.

E. S.

Pred kratkim smo v Celju odprli novo trgovino Dom



Številka 2 - april 1981 VESTNIK - Glasilo SOZD Merx Stran 5

TRASA ZVEZNE ŠTAFETE 
SKOZI CELJE 
25. aprila 1981

Štafeta mladosti bo 
prenočila v Celju

Zvezna štafeta mladosti z geslom: »Brez Tita 
pred nami, a s Titom v nas«, bo prispela v obči
no Celje dne 24. aprila. Štafeto mladosti bomo 
sprejeli ob 18,50 uri v Tremarjih od laških mla
dincev. Do železniške postaje jo bomo vozili v 
avtomobilu, nato pa jo predali mladinkam in 
mladincem, ki jo bodo ponesli po celjskih ulica- 
h. Ob 19,15 uri jo bomo pričakali pred Muze
jem revolucije, kjer bo osrednji sprejem. V pro
gramu, ki bo potekal že od 18.00 ure dalje, 
bodo sodelovali folklora, balet, recitatorji, an
sambel JLA, pevski zbor. Po slavnostnem govo
ru bo štafeta mladosti krenila proti Likovnemu 
salonu, kjer bo ob častnih stražah mladih pre
nočila. V dvorani Narodnega doma pa se bo ob 
20.00 uri pričel celovečerni program, v katerem 
bodo mladi še enkrat dokazali, da bodo tudi na
prej odločno in dosledno izpolnjevali svoje obl
jube.

V ostalih občinah, kjer imajo sedež naše de
lovne organizacije, bo štafeta mladosti v nas
lednjih dneh:
24. aprila: Radeče, Laško, Vojnik
25. aprila: Slov. Konjice, Šentjur, Šmarje
26. aprila: Mozirje, Ravne na Koroškem, Slov. 
Gradec, Radlje, Ruše, Šoštanj, Velenje
27. aprila: Zagorje

J. P.

Praškov je dovolj na zalogi
Trgovine so letos vse bolje

Analiza vzrokov pomanjkanja blaga 
je med drugim opozorila, da poslovni od
nosi med proizvodnjo in trgovino, zasno
vani pretežno na klasičnih kupoprodaj
nih pogodbah, ne zagotavljajo več nor
malne preskrbe. Zato se je sestavljena 
organizacija Merx Celje opredelila, da 
takoj vzpostavi z nekaterimi večjimi ju
goslovanskimi sistemi dolgoročne pos
lovne odnose, zasnovane na dohodkovni 
povezanosti med proizvodnimi organiza-

V preteklem letu so se pojavile resne 
težave pri zagotavljanju normalne 
preskrbe z osnovnimi prehrambenimi 
proizvodi na širšem jugoslovanskem, pa 
tudi celjskem tržišču.

založene
cijami in organizacijami blagovnega pro
meta sestavljene organizacije.

Mera se je v prvi fazi opredelil za 
sovlaganja sredstev v razširitev proiz
vodnih kapacitet z namenom, da zagoto
vimo zadostne količine pšenice, sladkor
ja, olja, svežega mesa. Na podlagi dose
danjih razprav v velikimi sistemi kot so: 
sestavljen organizacije PIK Vrbas, PIK 
Servo Mihalj, Sirnium, IPK Osijek, IPK 
Belje, PK Sombor, PPK Orahovica, PK 
Bečej, ABC Pomurka, Hmezad ter dru
gimi večjimi dobavitelji, je bila pobuda 
našega sozd-a ugodno sprejeta, zato lah
ko pričakujemo, da bo preskrba z osnov
nimi prehrambenimi proizvodi v letu 
1981 zadovoljiva.

Takšni poslovni odnosi, ki bodo slone
li na dejanskem združevanju sredstev, v 
kasnejši fazi pa tudi dela, bodo zagotavl
jali trajno ponudbo manjkajočega blaga 
in bodo hkrati jamstvo, da bo preskrba 
prebivalstva širše celjske regije bolje 
preskrbljena. Prvi rezultati aktivnosti so 
že opazni, saj je preskrba z osnovnimi ži
vilskimi proizvodi, pa tudi detergenti v 
prvem tromesečju letošnjega leta boljša v 
primerjavi z preteklim letom, z izjemno 
svežega mesa in čajnega masla. Pričaku
jemo pa lahko, da bo postopoma tudi ta 
problem rešen zadovoljivo.

L. Z.

Skupna skrb do 
področja SLO in 
samozaščite

Organiziranost SLO in DS v 
sozdu Mera, delo delegacij za 
zbor združenega dela v novih 
delovnih organizacijah bivšega 
Mera-a in volitve so bile teme 
pogovora med predstavniki 
sozda Mera in skupščine obči
ne Celje. Pogovora so se med 
drugimi udeležili tudi predsed
nik skupščine Jože Marolt in 
izvršni sekretar komiteja OK 
ZKS Franci Pusar. Pogovor je 
izvenel v ugotovitev, da bomo 
v bodoče lahko samo s skupnim 
kritičnim delom pripravili do
bre osnove za podružbljanje 
SLO in DS ter še boljši razvoj 
delegatskega sistema v temelj
nih organizacijah, delovnih or
ganizacijah in sestavljenih or
ganizacijah združenega dela.

Pridelati več
Rezerve pri vzreji prašičev so še

To je cilj, ki si ga je zastavi
la tudi Komisija za družbeno 
ekonomske odnose in eko
nomsko politiko pri Me
dobčinskem svetu ZKS Celje, 
ko je sklicala 1 L 3.1981 regijs
ki aktiv komunistov za po
dročje kmetijstva. Poleg čla
nov regijskega aktiva so se pri 
Mlinarjevem na Teharju pos
veta udeležili tudi Lojze Sene
gačnik iz Republiškega komi
teja za kmetijstvo, gozdarstvo 
in živilsko industrijo, Hrvoje 
Draškovič, predstavnik stro
kovne službe CK ZKS ter 
predstavniki SOZD Hmezad 
in SOZD Mera.

Posvet je imel eno samo toč
ko: doseženi rezultati in na- 
daljne naloge zveze komuni
stov pri razvoju socialistične 
preobrazbe kmetijstva v regiji.

V razpravi, v kateri so sode
lovali skoraj vsi prisotni, so 
ugotovili, daje gradivo »Nalo
ge Zveze komunistov pri raz
voju in socialistični preobrazbi 
kmetijstva na celjskem območ
ju« dobro izhodišče za nadalj- 
no akcijo in se zato sprejme 
kot delovno gradivo.

Iz tega dokumenta izhaja, 
da je potrebno takoj aktivirati 
že lani po občinah ustanovlje
ne strokovne aktive, ki se mo
rajo takoj vključiti v proces za
gotavljanja hrane, vključujoč 
spomladansko setev.

V razpravi je bilo ugotovlje
no nesporno dejstvo, da zaradi 
majhnih parcel, ki so poleg 
tega še v posesti polkmetov ali 
nekmetov in ob preangažiranju 
pospeševalcev za druge admi
nistrativne strokovne naloge, 
težko uspevamo iz zemlje 
iztržiti čimveč. Skrb vseh mora 
biti, da bomo z vsemi možnimi 
ukrepi zagotovili obdelavo 
vseh za kmetijsko proizvodnjo

sposobnih zemljišč. Precej je 
bilo tudi razprav o nedograjeni 
davčni politiki, o nedorečenosti 
zakona o dedovanju, kar vse 
pripomore še k večji parcelira- 
nosti že tako skromnih površin.

Ne glede na te probleme je 
prevladovalo enotno mnenje, 
da so vse strokovne službe, ki 
se kakorkoli ukvarjajo v regiji 
s problematiko kmetijstva, pre
malo naredile. Ni novih pro
gramov, idej, tehnologij. Tudi 
kmetijske delovne organizacije 
niso storile vse, da bi tržno 
usposobile čimveč kmetij, dvi
gnile hektarske donose ter pri
dobile čimveč zemljišč. Glede 
slednjega naj bi delovne orga
nizacije do 30. 6. 1981 pripra
vile dodatne programe pridobi
vanja kmetijskih zemljišč.

Razprava ni mogla niti 
mimo problema živinoreje in 
prašičereje. Poleg ureditve ce
novnih razmerij, naj bi Veteri
narski zavod in veterinarske 
inšpekcije po občinah vzposta
vile kontrolo rojstev telet. Re
publiški organ bi moral dopol
niti odredbo o prepovedi klan
ja telet. V vseh delovnih orga
nizacijah celjske regije je pot
rebno takoj pristopiti k realiza
ciji programov vzreje prašičev 
in iskati druge možnosti prido
bitve svinjine (preko samou
pravnih sporazumov z drugimi 
republikami).

In nenazadnje je nujno za
gotoviti realno finančno osno
vo za SIS za preskrbo celjske 
regije.

Bilo je še več razprav in sk
lepov. katere bi bilo potrebno 
tudi uresničiti. Za to so za
dolženi občinski komiteji pre
ko svojih aktivov in seveda ko
munisti v vsaki delovni sredini.

JOŽE GRAČNER

Prireditve ob 40-letnici 
ustanovitve 0F in 1. maju

20. april:
podelitev srebrnega znaka ZS Slovenije najbolj zaslužnim 
sindikalnim funkcionarjem;

23. april:
v hali Golovec osrednja proslava občine Celje v počastitev 
dneva OF in L maja, 40 let revolucije ter ostalih pomemb
nih jubilejev — nastopa KUD ŽIKICA JOVANOVIČ — 
ŠPANAC iz Beograda;

24. — 30. april:
tekmovanja iz malega nogometa, rokometa in odbojke za 
prehodni pokal OS ZSS Celje;

30. april:
ob 18.00 uri praznični koncert godbe na pihala na plošča
di Tomšičevega trga,
ob 20.00 uri kurjenje kresov na Golovcu, Aljaževem hri
bu. Miklavškem hribu — s programom sodeluje OK 
ZSMS JLA in drugi;

L maj:
ob 6.00 uri budnica po celjskih ulicah — igrajo godbe na 
pihala,

od 9.00 ure dalje odhod iz Celja na Griček vseh delovnih 
ljudi in občanov na tradicionalno tovariško srečanje (kul
turni program, zabavni program, rekreacija). Za vse ude
ležence bo pripravljen partizanski golaž. Za ples bo poskr
bel zabavni ansambel Vikija Ašiča.

J. P.
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IMov blagovni center - korak k boljši oskrbi
V delovno organizacijo Blagovni center Celje sodi tudi TOZD Prehrana, ki zaposluje 217 delavcev

Danes vam bomo predstavi
li temeljno organizacijo 
združenega dela Prehrana, eno 
največjih v sestavi delovne or
ganizacije Blagovni center Cel
je.

Dejavnost, s katero se uk
varja, je prodaja blaga na de
belo po blagovnih skupinah: 
osnovna živila, konditorski 
proizvodi, keksi, testenine, 
mesni izdelki (predvsem kon
zerve), vloženo sadje in povrt
nina, brezalkoholne pijače, vi
na, alkoholne pijače, zmrznjeni 
proizvodi, detergenti in čistila, 
kozmetični izdelki, papir kon
fekcija, šolske potrebščine, 
sveče itd.

Na razgovor smo povabili 
Tamše Borisa, v.d. direktorja 
te temeljne organizacije.

Občasno primanjkuje posa
meznih artiklov na tržišču. Kje 
so vzroki za takšno stanje?

»Temeljna organizacija 
združenega dela Prehrana nosi 
veliko odgovornost za 
preskrbljenost regije z proizvo
di, ki so predmet njenega pos
lovanja. S podpisom samou
pravnega sporazuma o 
združitvi v sestavljeno organi
zacijo Merx Celje smo prevzeli 
odgovornost za zagotavljanje 
potrebnih količin blaga za vse 
temeljne organizacije malopro
daje oziroma tudi za druge

Boris Tamše, v.d. direktor TOZD 
Prehrana

končne potrošnike na področju 
širše celjske in koroške regije.

Pri zagotavljanju teh količin 
tesno sodelujemo s sektorjem 
marketing ter vlagamo velike 
napore, da bi zagotovili pot
rebne količine blaga, še poseb
no sedaj, ko je precejšnje po
manjkanje blaga na jugoslo
vanskem tržišču, ko je pov
praševanje še vedno večje od 
ponudbe. Prisotna pa je tudi 
potreba po izvozu tega bla
ga. Naša želja je, da bi nam to 
povsem uspelo, vendar je v 
dani situaciji to nemogoče, 
zato se dogaja, da občasno po

»Rodil sem se v delavski 
družini. Mati in oče sta tes
no sodelovala v odporniš
kem gibanju in tako sem se 
že kot otrok soočil s teža
vami takratnega časa. 
Izučil sem se za kvalificira
nega trgovskega delavca 
pri trgovskem podjetju 
Zarja, leta 1961 pa sem se 
zaposlil pri Merx-u, skla
dišče Slovenj Gradec, kjer 
sem še danes, in opravljam

Naš »oče« Anton Matvos
dela in naloge etažnega sk
ladiščnika,« je pripovedo
val Anton Matvos, najbolj
ši vodja samoupravne de
lovne skupine v temeljni 
organizaciji Prehrana.

»V družbenopolitično 
delo sem se vključil že ta
koj po osvoboditvi kot ak
tivni član mladinske orga
nizacije, kasneje pa sem 
našel svoje mesto tudi med 
komunisti. Leta 1978 sem 
prvič prevzel nalogo vodje 
samoupravne delovne sku
pine v skladišču Slovenj 
Gradec. Istega leta sem bil 
tudi izvoljen za namestnika 
predsednika delavskega 
sveta in kasneje za pred
sednika.

Smo majhna samou
pravna delovna skupina, 
zato smo bili vedno zelo 
aktivni, konstruktivni in 
smo razpravljali o vseh 
vprašanjih, tako, da so 
imeli vsi člani naše skupine 
možnost sodelovati v po
membnih odločitvah te
meljne in delovne organiza
cije. Pri delu kot vodja sa
moupravne delovne skupi
ne nimam težav. Včasih se 
je zaradi preobilice dela si
cer zgodilo, da nisem mo

gel sklicati sestanka. V ta-* 
kšnih primerih pa smo se 
pogovorili med delom ali 
med odmorom za malico. 
Večkrat me vprašajo, kako 
mi je uspelo delavce zainte
resirati za sestanke, da so 
vedno polnoštevilno ude
leženi, da se vključujejo vsi 
delavci v razprave. Poleg 
obveznega gradiva na kon
cu sestanka obravnavamo 
tudi probleme, s katerimi 
se delavci srečujejo v vsa
kodnevnem življenju, oseb
ne težave delavca, tako da 
imajo občutek, da je v tej 
sredini nekdo, ki mu pris
luhne, ki mu bo pomagal... 
Verjetno je vzrok tudi v 
tem, ker sem eden izmed 
najstarejših delavcev, to pa 
je pretežno mlad kolektiv, 
in v meni poleg sodelavca 
in tovariša najdejo tudi 
»očeta« te skupine.

Moja edina želja je% da 
bi še bolje sodelovali z 
ostalimi enotami naše te
meljne organizacije, dobi
vali pravočasne in kvalitet
ne informacije o dogajanjih 
v Celju in na ta način kre
pili samoupravljanje ter 
dosegali pri svojem delu še 
boljše rezultate.«

Organiziranost

— skladišče Celje, vodja 
skladišča ŠOLINC 
Alojz

— skladišče Slov. Gradec, 
vodja skladišča RED- 
NAK Marjan

— skladišče Krško, vodja 
skladišča MLAKAR 
Jože

— službe na nivoju te
meljne organizacije: 
nabavna služba, služba 
kalkulacij

Skladišče zmrznjenih proizvodov, v katerem so hladilne komore za sladoled, zmrznjeno zelenjavo in sadje, 
močnate proizvode in ribe.

1980 plan 1981 indeks

— realizacija 1.226.054.676 1.483.521.729 121
— celotni prih. 247.693.655 1.506.225.121 121
— osebni dohodek 31.212.509 34.129.911 109

sameznih artiklov primanjku
je.«

Verjetno je vzrok za takšno 
stanje tudi premajhne skladišč
ne kapacitete, predvsem v Cel
ju. Ali ste na tem področju že 
napravili korak naprej?

»Poleg skladiščnih kapacitet 
je za pomanjkanje blaga krivo 
tudi pomanjkanje obratnih 
sredstev ter prepočasno vla
ganje sredstev delovnih organi
zacij blagovnega prometa, ozi
roma sestavljene organizacije 
v razvojne programe pridelo
valcev hrane. V srednjeročnem 
planu 1981-1985 predvideva
mo izgradnjo blagovnega cent
ra v Celju. Planiramo, da bi 
pričeli z izgradnjo konec leta 
1982 oziroma v začetku 1983. 
Po sedanjih ocenitvah bo vred
nost investicije 400 milijonov 
dinarjev. Z dograditvijo bla
govnega centra bomo rešili 
problem celjske regije glede za
dostnih količin zalog živil. 
Tudi delo bomo organizirali 
sodobno, torej bo manj fizične
ga dela in bomo z manj zapos
lenimi povečali pretok blaga.

V obstoječe skladiščne ka
pacitete bomo z manjšimi vla
ganji v notranji transport ozi
roma transport med grosistič
nim skladiščem in maloprodaj

no enoto izboljšali pogoje dela 
zaposlenim.«

Dobri odnosi z maloprodajno 
mrežo in dobavitelji so eden iz
med pogojev za boljši rezultat 
temeljne organizacije. Ali ima
te pri tem kakšne težave?

»Za temeljno organizacijo je 
zelo pomembno dobro sodelo

vanje z maloprodajo, kajti le s 
skupnimi močmi bomo lahko 
obvladali probleme, ki se po
javljajo. Menimo, da bomo 
morali te odnose že v letošn
jem letu precej izboljšati, pogo
steje izmenjavati mišljenja in 
informacije ter se sproti dogo- 
vorjati o politiki nabave blaga. 
Še posebej to velja za članice

r t
1- 1

Komisionar Ludvik Geršak in kontrolor Tinko Mavser pri komisioni- 
ranju blaga v skladišču Krško

Delavci pri izdqji blaga v skladišču Slovenj Gradec

sestavljene organizacije. Želeli 
bi, da bi bili odnosi takšni, kot 
smo jih imeli z prodajo na 
drobno bivše delovne organi
zacije Mera. Nismo za nikak
ršno prisilno spreminjanje bla
govnih tokov, ampak nas mora 
pri tem voditi skupna poslovna 
politika in dohodkovni interes. 
Naša želja je, da bi v letošnjem 
letu vzpostavili odnose z malo
prodajo na dohodkovni osno
vi, prav tako pa želimo, da bi 
bili naši odnosi z dobavitelji 
urejeni na osnovi delitve skup
nega prihodka in dohodka.«

JANA PERTINAČ

Število
zaposlenih
— 217 delavcev, od tega 

41 žensk
— skladišče Slovenj Gra

dec 38 delavcev
— skladišče Krško 15 de

lavcev
— uprava: 14 delavcev

104 delavcev 
na predavanju

Pred nami je nov Zakon o 
temeljih varnosti v cestnem 
prometu, ki naj bi začel veljati 
s L 5. 1981. Ker je v temeljni 
organizaciji Transport zapos
lenih preko 100 voznikov mo
tornih vozil, je služba za varst
vo pri delu delovne organizaci
je Blagovni center Celje, sku
paj s Svetom za vzgojo in pre
ventivo v cestnem prometu or
ganizirala predavanje na to te
matiko. Istočasno je tudi orga
nizirala predavanje iz varstva 
pri delu in požarnega varstva. 
Predavanje je trajalo 12 ur in 
je bilo v popoldanskem času. 
Udeležilo se gaje 104 delavce- 
v. Na koncu so vsi slušatelji 
bili testirani iz cestno promet
nih predpisov. Rezultat je bil 
več kot zadovoljiv, vsi so 
uspešno rešili naloge.

Verjetno bi tudi ostale služ
be in sektorji lahko organizirali 
podobna predavanja in semi
narje ob raznih novostih, ki 
nas obkrožajo iz dneva v dan 
in nismo več kos, da bi vse 
teme in gradiva prebirali sami, 
brez nasvetov in dopolnil stro
kovnjakov, ki so doma na tem 
področju.

J. P.
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Nova razrezovalnica Tkanine
Odlikuje jo sodobna oprema za skladiščenje talnih oblog

DO »TKANINA« — TOZD VELE
PRODAJA zaključuje svojo gradnjo so
dobne razrezovalnice talnih oblog in do
datnih grosističnih skladišč na svoji novi 
lokaciji na LAVI II. Tehnični pregled bo 
22. aprila. Razrezovalnica talnih oblog 
bo normalno začela poslovati v drugi po
lovici maja 1981.

Razrezovalnica, ki ima površino pre
ko 1.000 m2, je opremljena z najsodob
nejšo opremo za skladiščenje 130 zvit
kov talnih oblog, ki bodo vpeti v dva ko
vinska silosa na brezkončno členkasto 
verigo in čigar posamezni zvitek bo pro
gramsko upravljana stikalna avtomatika s 
pritiskom na gumb pripeljala na izhod iz 
silosa, od koder bo odvita talna obloga 
vpeta v razrezovalni stroj, ki bo oblogo 
strojno in avtomatsko odrezal na zahte
vano dolžino in širino. Če bo kupec na
ročil obrobljeno oblogo, bo odrezan del 
obloge potoval na veliko mizo, kjer se bo 
obloga obrobila — obšila.

Pri tej sodobni opremi gre za prvo 
tovrstno razrezovalnico v Jugoslaviji, či
gar kapaciteta znaša 70 do 80 kosov tal
nih oblog na izmeno, ali cca 350.000 m2 
razrezanih talnih oblog v enoizmenskem 
delu na leto. Ta linija razrezovanja je že 
posebej pripravna za rezanje tekačev —

preprog za hodnike, kijih primanjkuje že 
vsa leta na jugoslovanskem tržišču.

Razrezovalnica bo nabavljala zvitke 
talnih tekstilnih oblog v širini 4 in 5 m pri 
vseh glavnih jugoslovanskih proizvajalcih. 
Nudila bo v povprečju 130 desenov 
tekstilnih talnih oblog in ocenjuje se, da 
bo vsako prejeto naročilo izdobavila v 
roku 48 ur kupcu. V sedanjem obdobju, 
ko proizvajalci iglanih in tafting oblog 
plasirajo velikedoličine g izvoz po vsem 
svetu, bo potrebno vložiti mnogo napo
rov v obvladovanje pravočasne nabave 
posameznih desenov in barv oblog, saj 
jih praviloma proizvajalci po vsakem de- 
senu izdelujejo samo enkrat v tromeseč
ju. To pogojuje oblikovanje velikih zalog 
rezervnih zvitkov, za kar so postavljene 
tudi kovinske stalaže, ki omogočajo do
datno skladiščenje 220 rezervnih zvitkov.

Celotno linijo za razrezovanje talnih 
oblog bosta v vsaki izmeni posluževala 
dva delavca ter po en delavec — obrobl- 
jevalec.

Notranji transport in vsa manipulacija 
z zvitimi talnimi oblogami (razkladanje, 
dovoz zvitkov do razrezovalne naprave, 
prehodno skladiščenje na dolžino odre
zanih kupnov ter nakladanje) se zago
tavljajo z viličarjem. Po potrebi in po 
začetni uvajalni dobi bo mogoče na tej

razrezovalni liniji rezati tudi PVC talne 
obloge, vse v odvisnosti od tržnega pov
praševanja.

V samem prostoru razrezovalnice se 
koncentrira ponudba tudi klasičnih pre
prog, tapisarije, vseh ostalih dvometers- 
kih in širših PVC oblog, prešitih in dru
gih odej, blazin, umetnega krzna ter po
dobnih izdelkov stanovanjskega interier- 
ja, hkrati pa bo TOZD VELEPRODA
JE v dodatnem grosističnem skladišču, 
ki meri preko 1.500 m3 površin nudil tudi 
vse vrste tapet ter s tem zaokrožil asorti
ment izdelkov notranje opreme.

Izgradnja razrezovalnice talnih oblog 
in grosističnega skladišča na zazidalnem 
kompleksu LAVA II v takozvani obrtni 
coni mesta Celja, predstavlja prvo etapo 
na poti k izgradnji bodočih celotnih gro
sističnih skladišč na tej lokaciji, čigar na
daljevanje gradnje je predvideno po letu 
1984.

Z izgradnjo razrezovalnice in dodat
nih skladišč v vrednosti 60 milijonov di
narjev, bo tozd Veleprodaja uresničila 
svoj srednjeročni plan naložb. S tem pa 
bo popestrila in obogatila svojo ponudbo 
na trgu celjskega območja, Slovenije in 
znatnega dela sosednje Hrvaške.

Zrasla bo mlekarna

Trim — vse za šport
Vse za šport in rekreacijo na enem mestu

Pomembna naloga
Že kar stara zamisel o re

gijski mlekarni je po mnogih 
potrebnih in nepotrebnih pri
petljajih le prišla v fazo realiza
cije. Ni več smisla polemizirati 
o težavah in nedodelanih obli
kah ter načinu dogovarjanja v 
regiji, o lokaciji, o potrebnosti, 
programu mlekarne. Velja pa 
vendarle pripomniti, da bodo 
vse, ki bodo vlagali sredstva v 
novo mlekarno, krepko priza
dela nesoglasja, ki so bila pri
sotna v pripravah na izgradnjo 
tega velikega objekta. Zato, 
ker vrednost naložbe iz dneva 
v dan raste.

Slavica 
Kozovinc — 
naš
delegat

Na volilnem zboru vseh te
meljnih in drugih samouprav
nih sredin celjske občine, ki je 
bil pred dnevi v Celju, so bili 
izvoljeni delegati, ki bodo celjs
ke delavce zastopali na 3. kon
gresu samoupravljalcev Jugos
lavije.

Med devetimi izvoljenimi 
delegati je tudi Slavica Kozo
vinc, gostinski tehnik iz Go
stinskega podjetja Celje — 
tozd Ojstrica.

Zaposlena je v gostišču Lo
vec Vojnik, je članica delavs
kega sveta, predsednica odbo
ra za medsebojna delovna raz
merja, članica delegacije razis
kovalne skupnosti, predsedni
ca osnovne organizacije sindi
kata in konference sindikatov 
v delovni organizaciji Gostins
ko podjetje Celje.

DS

sozda Merx

Toda — sedaj gre zares. 
Prevladala je potreba, ki jo je 
po novi mlekarni izkazalo ce
lotno celjsko območje, pa tudi 
obe sestavljeni organizaciji 
Mera in Hmezad. Sešla seje že 
skupščina podpisnikov in ime
novala poslovni odbor za iz
gradnjo mlekarne. V njem za
stopata naš sozd Vitomir Doli
nšek in Jože Gračnar.

Na prvi seji tega odbora, ki 
je bila sredi marca, so člani 
ugotovili, daje projekt za mle
karno že izdelan, da je za na
ložbo pridobljeno gradbeno

dovoljenje in da je investitor 
pričel s prvo fazo del. Prav 
tako so se člani odbora sezna
nili z informacijo, da je za 
gradnjo mlekarne združenih že 
nad dva milijona dinarjev. Ker 
pa vrednost naložbe nenehno 
naraščaje treba vložiti vse na
pore v čimprejšnjo izgradnjo 
objekta ter takoj pristopiti k 
pripravi programa za pridobi
tev zadostnih količin mleka. 
To je predvsem naloga obeh 
sestavljenih organizacij.

Spoznanje nujnosti o specia
lizaciji maloprodajne ponudbe, 
ki jo pogojuje tudi nenehna 
rast novih blagovnic v Celju, je 
pripeljala kolektiv Tkanine v 
tozdu Maloprodaje do odločit
ve, da v Celju kot regijskem 
centru zaokroži ponudbo 
športnih izdelkov in pripomoč
kov za vse vrste rekreacije.

Tako je ta kolektiv v januar
ju mesecu odprl v Stanetovi 
ulici v Celju sodobno prodajah 
no TRIM. Urejena je na 330 
kvadratnih metrih prodajnih 
površin in ponuja širok spekter 
izdelkov za šport in rekreacijo. 
Smiselno oblikovan prodajni 
prostor omogoča pregledno 
ponudbo večine izdelkov, del
no pa tudi opreme za jadranje 
in navtiko, ki je do sedaj ni bilo 
mogoče prikazati na nobenem

prodajnem prostoru v Celju. 
Kolektiv tozda Maloprodaje se 
trudi, da bi v novi trgovini po
nudil potrošnikom izdelke šte
vilnih novih jugoslovanskih

proizvajalcev tovrstnih artik
lov, obenem pa zaokrožil po
nudbo tistih športnih pripo
močkov, ki jih pri svoji dejav
nosti potrebujejo različna 
športna in rekreacijska društ
va.

Temeljna organizacija Ma
loprodaja je vložila v to svojo 
specializirano prodajalno, ki je 
že deseta po vrsti, blizu 11 mi
lijonov dinarjev v osnovna 
sredstva in notranjo opremo 
ter preko 8 milijonov dinarjev 
v zaloge blaga. Ni treba torej 
posebej poudarjati, daje to po
membna pridobitev celotnega 
kolektiva tega tozda, posebej 
pa še delavcev Tkanine. In ne 
nazadnje, da pomeni otvoritev 
nove Tkanine specializirane 
prodajalne tudi pomembno pri
dobitev za potrošnike Celja in 
širše okolice.

JOŽE GRAČNAR

Kaj in kje bomo gradili?
Poleg investicij, ki so že v teku, tečejo začetna pri

pravljalna dela za nekatere naložbe iz začetega srednjeroč
nega planskega razdobja 1981 — 1985:

— Hotel »HUM« Laško — GP Celje
— Samopostrežna restavracija in Blagovnica v Savinovi 

ulici — GP Celje in TKANINA
— Blagovnica Ljubljanska cesta — TEKO Celje in 

MODA Celje
— Blagovnica Radeče — Potrošnik Celje
— Industrijska pekarna Celje — MPI
— Preskrbovalni center Celje — Blagovni center Celje
— Hotel Mera Celje II. faza
— Kisarna Šempeter — Blagovni center Celje
— Motel Savinski gaj Mozirje — TURIST Mozirje
— Samopostrežna trgovina Šmartno pri Slovenj Gradcu 

— Potrošnik Celje
— Restavracija Vuzenica — Gostinstvo in turizem Celje
— Blagovnica Zagorje — TKANINA Celje
— Blagovnica Laško — POTROŠNIK Celje
— Adaptacija hotelske kuhinje Hotel MERK Ravne — 

Gostinstvo in turizem Celje
— Adaptacija prodajalne »Obrt — servis« Slovenj Gra

dec — Potrošnik Celje
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Čaka nas veliko dela
V sozdu je 508 komunistov povezanih v 45 OO ZK

25. marca 1981 so se sestali 
odgovorni komunisti sestavlje
ne organizacije in se dogovorili 
za obliko organiziranosti na 
ravni sozda Merx.

Predsednik kolegijskega 
poslovnega organa sestavljene 
organizacije Franc Ban je v 
svojem uvodnem izvajanju po
dal izčrpno poročilo o trenut
nih razmerah in načelih pos
lovne politike, o pomembnih 
aktivnostih dogovarjanja in 
sporazumevanja ter samou
pravnega usklajevanja odno
sov na vseh področjih. Pojasnil 
in tudi kritično je ocenil izva
janje kadrovske politike v ne
katerih sredinah, ko se družbe
no politične organizacije niso 
dovolj angažirale pri njenem 
razreševanju, na socialno poli
tiko in razreševanju problemov 
pri zagotavljanju življenjskega 
standarda delavcev z nizkimi

osebnimi dohodki. Med dru
gim je omenil tudi stabilizacijs
ka prizadevanja, s katerimi 
moramo ustaviti neugodna gi
banja v našem gospodarstvu in 
poudaril, da so pred nami veli
ke naloge. Za njihovo uspešno 
in pravočasno izpolnitev imajo 
največjo odgovornost tako ko
munisti, kakor tudi vsi naši de
lovni ljudje. Zveza komunistov 
sestavljene organizacije mora 
voditi brezkompromisno bitko 
za uresničitev razvojnih pro
gramov in zastavljene politike 
gospodarjenja. V razpravi je 
bilo izpostavljeno vprašanje 
nagrajevanja po delu, uspeš
nost marketing sektorja (po
manjkanje kave, margarine, 
masla in podobno), štipendijs
ka politika in financiranje de
lovne skupnosti skupnih služb 
ter nudenja pomoči pravne 
službe sestavljene organizacije.

vabiti člane kolegijskih poslo
vodnih organov sestavljene or
ganizacije

4. Za predsednika predsedstva 
»Akcijske konference komuni
stov« sestavljene organizacije 
Merx se predlaga Žare 
Frančeškin, član osnovne or
ganizacije zveze komunistov 
DSSS sozda, v.d. vodja plans
ko analitskega sektorja, druž
beno politično aktiven delavec 
v občinskih in republiških 
skupnostih.

Akcijska konferenca komu
nistov sestavljene organizacije 
bo povezovala 508 komuni
stov v 45 osnovnih organizacij 
ZK.

E. S.

Obnova avtoparka v Transportu
V mesecu marcu je temeljna organizacija Transport in obrtne storitve obnovila svoj zastareli 

avtopark. Nabavili so šest novih vozil TAM 130 v skupni vrednosti 3.000.000,- dinarjev. Z obno
vo bodo nadaljevali tudi V bodoče, saj imajo v svojem srednjeročnem programu že potrjeno za 
nabavo novih vozil 32.450.000,- dinarjev.

J. P.

Po končani obširni razpravi 
so bili sprejeti sledeči zaključ
ki:

1. Ustanovitev »Akcijske kon
ference komunistov sestavljene 
organizacije«

Rok: maj 1981

2. Ustanovitev »Akcijske kon
ference komunistov« v tistih 
delovnih organizacijah, ki ima
jo več osnovnih organizacij.

Rok: maj 1981

3. Na seji »Akcijskih konfe
renc« v delovnih organizacijah

Povečati proizvodnjo hrane
IMa področju kmetijstva nas čakajo obsežne in odgovorne naloge

Po temeljitih pripravah in 
razpravah o cilju in namenu 
združevanja v sestavljeno or
ganizacijo združenega dela 
Merx Celje, se je koncem pre
teklega leta petnajst delovnih 
organizacij odločilo za združi
tev v skupno sestavljeno orga
nizacijo Merx. S področja 
kmetijstva in živilske predelave

je v SOZD povezanih pet de
lovnih organizacij. Tako orga
nizirani želimo preko marke
tinga, razvoja, plansko analits
ke službe in interne banke na 
nivoju sozda čimbolje realizi
rati sestavljene programe, ki 
težijo k istemu cilju: dobro 
preskrbeti območje z vsemi 
potrošnimi dobrinami.

Uresničiti naloge
Razvoj kmetijstva je skupna obveznost

V vsaki novi asociaciji je 
ena izmed osnovnih nalog vz
postaviti kvalitetne pretoke 
medsebojnih informacij na sa
moupravnem, strokovnem in 
ne nazadnje na področju vo
denja.

Na področju samouprav
ljanja je delavski svet SOZD 
imenoval strokovne odbore po 
dejavnostih, kateri bodo poleg 
poslovnega odbora pripravljali 
material za delavski svet in 
spremljali realizacijo sklepov 
delavskega sveta sestavljene 
organizacije.

Strokovno, tehnološko m 
organizacijsko področje bomo 
usklajevali v obliki rednega se
stajanja direktorjev delovnih 
organizacij oziroma namestni
kov po dejavnostih. Kolegiji 
morajo biti izključno organiza
cijsko strokovnega značaja. 
Na tem nivoju bomo reševali 
vse trenutne probleme v zvezi s 
proizvodnjo, plasmajem blaga, 
načrtovali nove proizvode, 
usklajevali investicije, izmenja
vali izkušnje. Skratka kolektiv
no in strokovno vodili skupno 
bitko na nivoju sestavljene or
ganizacije za čimvečjo proiz
vodnjo hrane in ponudbo pre
ko predelave in trgovine za za
dovoljivo oskrbo trga.

Prvi sestanek po dejavnosti 
je že bil 30. 3. 1981. V dejav
nosti kmetijstvo in predelava 
hrane so na sestanku sodelova
li tudi predstavniki Ljubljanske 
banke — Temeljne banke Cel

je. Osrednja točka dnevnega 
reda je bila »Investicije v druž
beni in privatni sektor kmetijst
va«.

Skupno smo ugotovili, da je 
z močnim angažiranjem vseh 
notranjih (interne banke 
SOZD in DO) ter zunanjih de
javnikov možno uresničiti am
biciozen načrt, ki je zastavljen 
v Temeljih plana sestavljene 
organizacije. Temelji plana so 
samoupravno sprejeti, usklaje
ni z občinami, kjer delujemo, 
zato je uresničitev teh progra
mov naša skupna obveznost, je 
bilo na koncu razprave mnenje 
vseh. Zato smo v nadaljevanju 
sprejeli še konkretne zadolžitve

in pristope k realizaciji progra
ma.

Nadalje smo ocenili stanje 
na področju prodaje jabolk, 
dobavi gnojil, zaščitnih sred
stev, itd.

Prav tako smo kritično oce
nili, da je v Vestniku premalo 
prispevkov s področja pridela
ve in predelave hrane. Ker mo
rajo biti naše ambicije usmerje
ne k progresivnemu razvoju, ta 
pa je odvisen od dogovorjenih 
in usklajenih strokovnih pristo
pov, sem prepričan da bomo s 
tako obliko dela dosegli skupaj 
dogovorjene cilje.

JOŽE GRAČNER

Pokroviteljstvo
celjskim
kolesarjem

Gotovo ste že opazili 
oranžno-modre majice z 
oznako SOZD Merx, če 
ste z avtom prehiteli šport
no oblečenega kolesarja. 
Teh majic bo vse več, saj 
se je Kolesarski klub Celje 
postavil na noge že z lans
kim celjskim maratonom, 
letos je izvedel že dve kon
dicijski vožnji v Dobrno in 
Mozirje, v pripravi pa je 
vrsta kolesarskih priredi
tev, od katerih naj danes 
omenimo le maraton, ki bi 
vključil sedeže vseh tozd in 
ozd, združenih pod zna
kom SOZD MERX.

UM

Temeljni cilj je torej poveča
ti proizvodnjo in predelavo 
hrane. V ta namen bomo v ok
viru našega sozda opravili več 
pomembnih nalog, med drugi
mi pa bomo pospešeno vkl
jučevali privatna kmetijska 
zemljišča v organizirano proiz
vodnjo. In sicer v pridobivanje 
tiste hrane, kije po prehrambe
ni bilanci celjskega območja 
deficitarna.

Izhajajoč iz teh osnov bomo 
povečevali predvsem proiz
vodnjo mesa, mleka in jajc. 
Dogovorili smo se, da bomo v 
sedanjem srednjeročnem ob
dobju vložili v kmetijsko pre
delavo 1800 milijonov dinarjev 
ali 50 % vseh naložbenih sred
stev našega sozda. S tem v 
zvezi naj še poudarim, da smo 
sledili dogovoru o večjem vkl
jučevanju in posodabljanju za
sebnih kmetijskih gospodar
stev v razvojne načrte, zato 
smo dogovorili razmerje vla
ganj v družbeni in privatni sek
tor kmetijstva 40 : 60 v korist 
privatnega sektorja.

Z naložbami bomo povečali 
stalež goveje živine od 11.000 
na 15.000 glav, mesnatih 
prašičev od 4.000 na 14.000 
komadov, brojlerjev od 1.900 
na 3.400 ton, proizvodnjo mle
ka bomo povečali od 11 milijo
nov na 16 milijonov litrov in

Vprašanje: Delavski svet je v začetku leta sprejel sklep, 
da se sme letni dopust izrabiti samo v enem 
delu. Ali je takšen sklep v skladu z zakonom?

pa je v interesu delovnih organizacij in delavcev, da se do
pust izrabi v dveh ali več delih. Vendar je potrebno prime
re za tako koriščenje letnega dopusta opredeliti v pravilni
ku o delovnih razmerjih in ne s sklepom delavskega sveta.

Zakon o delovnih razmerjih v 93. členu določa: »Dela
vec praviloma izrabi letni dopust v nepretrganem trajanju.
V samoupravnem splošnem aktu o delovnih razmerjih de
lavci določijo primere, ko delavec lahko izrabi letni dopust 
v dveh ali več delih, pri čemer mora en del dopusta trajati 
nepretrgano najmanj 12 delovnih dni«.

V kolikor so delavci v pravilniku o delovnih razmerjih 
opredelili primere, ko se lahko letni dopust koristi v več 
delih, delavski svet ne more odločati o tem, da se lahko ko
risti samo v enem delu.

P.S.
Iz zakonskih določb o čim bolj strnjeni izrabi letnega 

dopusta je razvidna težnja zagotoviti delavcem počitek in 
rekreacijo, čemur je dopust dejansko namenjen. Večkrat

Vsa vprašanja za našega pravnika nam posredujte na 
naslov: SOZD MERX Celje, glasilo Vestnik, Ul. 29. No
vembra 16, 63000 Celje s pripisom »pravnik odgovarja«.

proizvodnjo jajc od 26 na 34 
milijonov komadov. Na po
dročju sadjarstva in vinograd
ništva ne planiramo bistveno 
večje proizvodnje, saj bomo 
predvsem obnavljali in moder
nizirali obstoječe nasade. Po
membno pa je. da bomo z me
lioracijami pridobili 550 ureje
nih kmetijskih zemljišč in da 
bomo predvidoma odkupili 
okoli 120 hektarov zemljišč od 
kmetijskih zasebnikov. Veliko 
skrb bomo v prihodnjem ob
dobju namenili tudi razvoju 
kmečkega turizma.

V prehrambeni industriji 
velja omeniti dve prioritetni 
naložbi: industrijsko pekarno v 
Celju ter silose za žito in mo
ko. S tem bomo zagotovili ob
močju in Celju potrebne zaloge 
in stalno oskrbo kruha.

V sozdu Mera smo čvrsto 
odločeni, da bomo sprejet pro
gram kmetijskih naložb ures
ničili in ob tem uresničili tudi 
cilje za večjo proizvodnjo hra
ne. Del potrebnih sredstev za 
naložbe bomo združevali pre
ko interne banke, del denarja 
pa bomo poskušali zagotoviti 
preko družbenega razvoja o 
uresničevanju plana razvoja 
kmetijstva, živilstva in ribištva. 
Težava je le, ker sporazume
vanje na nivoju republike teče 
prepočasi, o čemer priča tudi 
dejstvo, da omenjeni dogovor 
še ni podpisan. To pa otežkoča 
dogovarjanje z bankami, čas 
pa hiti in ga v kmetijstvu ni 
mogoče nadoknaditi.

S samoupravnim sporazu
mom o temeljih plana sestavl
jene organizacije smo se tudi 
dogovorili in odločili, da bomo 
sovlagali v primarno kmetijsko 
proizvodnjo in druga področ
ja: v proizvodnjo pšenice, slad
korja, olja, mleka in drugo. Za 
te namene bomo združili 185 
milijonov dinarjev. Ob tem pa 
bomo skupaj s sozdom Hme
zad vlagali znatna sredstva še 
v izgradnjo nove mlekarne, za 
katero bo naša sestavljena or- 
ganizacija namenila 
70.3000.000 dinarjev.

JOŽE GRAČNAR



Številka 2 - april 1981 VESTNIK - Glasilo SOZD Mere Stran 9

Z novim pristopom k ciljem
Zaživeli so strokovni odbori po dejavnostih

V vsaki novi asociaciji je ena izmed 
osnovnih nalog vzpostaviti kvalitetne 
pretoke medsebojnih informacij na sa
moupravnem, strokovnem in ne nazad
nje na področju vodenja.

Na področju samoupravljanja je de
lavski svet sestavljene organizacije ime
noval strokovne odbore po dejavnostih, 
kateri bodo poleg poslovnega odbora 
pripravljali material za delavski svet in 
spremljali realizacijo sklepov delavskega 
sveta sestavljene organizacije.

Strokovno, tehnološko in organiza
cijsko področje bomo usklajevali v obliki 
rednega sestajanja direktorjev delovnih 
organizacij oziroma namestnikov po de
javnostih. Kolegiji morajo biti izključno 
organizacijsko strokovnega značaja. Na

tem nivoju bomo reševali vse trenutne 
probleme v zvezi s proizvodnjo, plasma
jem blaga, načrtovali nove proizvode, 
usklajevali investicije, izmenjavali iz
kušnje. Skratka, kolektivno in strokovno 
vodili skupno bitko na nivoju sestavljene 
organizacije za čimvečjo proizvodnjo 
hrane in ponudbe preko predelave in tr
govine za zadovoljivo oskrbo trga.

Prvi sestanek po dejavnostih je že bil 
30. 3. 1981. V dejavnosti kmetijstvo in 
predelava hrane so na sestanku sodelo
vali tudi predstavniki Ljubljanske banke 
— temeljne banke Celje. Osrednja točka 
dnevnega reda je bila »Investicije v druž
beni in privatni sektor kmetijstva«.

Skupno smo ugotovili, daje z močnim 
angažiranjem vseh notranjih ter zunanjih 
dejavnikov, možno ambiciozen načrt, ki 
je zastavljen v Temeljih plana sestavljene

organizacije realizirati. Temelji plana so 
samoupravno sprejeti, usklajeni z obči
nami, kjer delujemo, zato je uresničitev 
teh programov naša skupna obveza, je 
bilo na koncu razprave mnenje vseh. 
Zato smo v nadaljevanju sprejeli še 
konkretne zadolžitve in pristope k reali
zaciji programa.

Nadalje smo ocenili stanje na področ
ju prodaje jabolk, dobavi gnojil, zaščit
nih sredstev, itd.

Prav tako smo kritično ocenili, daje v 
Vestniku premalo prispevkov s področja 
pridelave in predelave hrane. Ker morajo 
biti naše ambicije usmerjene k progresiv
nemu razvoju, ta pa je odvisen od dogo
vorjenih in usklajenih strokovnih pristo
pov, sem prepričan da bomo s tako obli
ko dela dosegli skupaj dogovorjene cilje.

JOŽE GRAČNER

CE SE IME 
VESTE ...

Novosti
založbe
Komunist

Ko vam na kratko pred
stavljamo več publikacij, ki so 
namenjene najširšemu krogu 
delovnih ljudi in občanov, hk
rati povejmo, da gre za dela, ki 
so po svoji vsebini in razumlji
vosti dosegljiva domala vsako-

Miha Marinko: Izbrana dela 
I (300 din). V počastitev osem
desete obletnice Mihe Marinka 
so pripravili prvo izmed pred
videnih petih knjig. Ta priče
vanja so bistveno gradivo za 
razumevanje celotnega družbe
nega razvoja na Slovenskem 
od leta 1933 do danes.

Štefka Bulovec: Bibliografi
ja Edvarda Kardelja (500 din).
Publikacija zajema naslove 
vseh objavljenih Kardeljevih 
del, od leta 1928 do njegove 
smrti.

Bogdan Osolnik: Nova 
mednarodna informacijsko ko
munikacijska ureditev (185 
din). Knjiga naj bi prišla v roke 
vsem, ki se zanimajo za med
narodno in družbeno dogajan
je, zlasti še tistim, ki se kakor
koli bliže srečujejo s kulturnim, 
političnim in ekonomskim po
menom informacij ter komuni
ciranj.

SKOJ 1919 — 1945, Pri
spevki za zgodovino ob njego
vi 60-letnici (150 din) Publika
cija prikazuje delovanje Zveze 
komunistične mladine v Slove
niji v Blizu 30 letih revolucio
narnega delovanja.

J. P.

Kozjanski kozolec

»Zamujen razvoj«
Tudi gospodarsko manj razvite imamo v sozdu

Prav je, da se zaposleni v 
okviru sestavljene organizacije 
Merx seznanimo, da pokriva 
naša sestavljena organizacija 
tudi gospodarsko manj razvito 
območje Kozjansko. Mogoče 
za mnoge to ni spodbudna no
vica, vendar ni razloga, da bi 
pred tem dejstvom zapirali oči 
in skušali s takšnim pristopom 
reševati »zamujeni razvoj«.

Velik del tega območja 
predstavlja proizvodni teritorij 
delovne organizacije Kmetijski 
kombinat Šentjur, ki je članica 
naše sestavljene organizacije. 
Glavna dejavnost Kmetijskega 
kombinata Šentjur je kmetijs
ka proizvodnja in to živinore
ja.

Živina je, surovinska osno
va za hrano človeka, najpo
membnejši proizvod po kate
rem sprašuje potrošnik, ki je 
končni cilj vseh gospodarskih 
prizadevanj v okviru naše se
stavljene organizacije. Vendar

ali lahko zagotavljamo temu 
potrošniku nemoteno oskrbo 
mesa in mesnih izdelkov? Lah
ko, če si zgradimo neprekinjen 
in čvrst reproproces, ki se 
začenja pri proizvodnji surovi
ne, nadaljuje pri predelavi te 
surovine v končni proizvod in 
konča kot blago v trgovinski 
mreži sestavljene organizacije. 
Za uresničitev tega cilja so po
dani objektivni pogoji. Delov
na organizacija Kmetijski 
kombinat Šentjur priredi letno 
daleč največ živine v okviru re
gije, ki jo potem predela za trg 
v TOZD-u Klavnica.

To je tudi edina predeloval
na industrija na tem območju. 
Priznati pa žal moramo, da tr
govinska mreža sestavljene or
ganizacije ni v celoti izkoristila 
te možnosti povezovanja, za 
kakršno pa nas obvezuje sa
moupravni sporazum o zdru
žitvi.

Mnenja smo, da bi takšne

reproverige povečale organsko 
povezanost članic in krepile 
pripadnost skupnim interesom. 
Zaposleni v okviru sestavljene 
organizacije bi čutili, da je 
storjen kvaliteten premik v pri
merjavi s sestavljeno organiza
cijo, ki takšnih in podobnih ci
ljev ni mogla uresničiti.

FRANC PEVEC

Po kolegiju SOZD MERK dne 20. 3. 1981, kije bil v 
prostorih Gostinskega podjetja Celje — TOZD Savinja 
Laško, smo si vsi udeleženci ogledali Klavnico KZ Laško 
ter dve usmerjeni kmetiji v Vrhu nad Laškem.

V klavnici KZ Laško nam je direktor in vodja Klavni
ce najprej obrazložil dejavnost načina pridobivanja suro
vin, kapacitete klanja in eventuelne možnosti širitve v pre
delovalne kapacitete. Ogled klavnice je bil hitro opravljen, 
saj je bil proizvodni proces že zaključen.

Pri kmetih 

na Vrhu nad Laškim

Vsi smo verjetno z večjim zanimanjem pričakovali kaj 
bomo videli na usmerjenih kmetijah. Za mnoge izmed nas 
je bil verjetno to prvi direktni pogled v kooperacijsko kme
tijsko proizvodnjo. Tako smo v lepem, sončnem dnevu v 
strnjeni koloni osmih avtomobilov, katero je vodil direktor 
KZ Laško tov. Novak Jože, prispeli v VRH nad Laškim v 
vas Žigon.

V vasi, ki se na prvi pogled nič ne loči od ostalih vasi, 
v dokaj hriboviti Laški občini, smo v njeni notranjosti 
odkrili dve dokaj razgibani kmetiji. Na prvi so se resno lo
tili vzreje plemenskih pujskov. V hlevu, ki je sicer novo 
grajen iz dokaj enostavnih elementov smo našli dobro or
ganizirano vzrejo. Gospodinja, ki je sicer glavni nosilec 
vzreje pravi, da delo ni lahko, je pa zadovoljna z uspehi, 
čeprav je šele na začetku. Tudi gospodar na isti kmetiji 
ima svoje želje in ambicije. Želi dograditi goveji hlev, toda 
manjka mu sredstev, kreditov pa pravi da ni.

Na drugi kmetiji smo si ogledali kombinirano proiz
vodnjo pitancev in molznic. Posebnost tega hleva je, da si 
sam vzgaja teleta za pitanje. Gospodar ugotavlja, da mu 
cenovni odnos ne prenese nakup telet za pitanje. Komen
tarji vseh udeležencev tega ogleda so bili različni, vsi pa so 
bili istega mnenja, da tudi na usmerjenih kmetijah ni lahko 
prisluženi kruh. Vsekakor smo v razgovoru s kmeti, po
speševalci za to področje ter direktorjem ugotovili, da je 
za razvoj kmetijstva v KZ Laško tak način proizvodnje 
edina možna oblika. Na področju laške zadruge ni računa
ti z večjo družbeno proizvodnjo, zato je edini način prido
bivanja tržnih viškov le v vsestranskem usmerjanju kmetij.

JOŽE GRAČNAR

Mednarodni sejem EUR0SH0P 81
Med velike trgovinske razstave sodi prav 

gotovo Mednarodni sejem v Dtisseldorfu EU- 
ROSHOP. Sejem, ki ga organizirajo vsake tri 
leta, vključuje tudi večje število najrazličnejših 
kongresov s podobno tematiko.

Letošnji sejem so si ogledali tudi predstav
niki delovnih organizacij in skupnih služb soz
da Merx z namenom, da se seznanijo z razvo
jem najsodobnejših pridobitev pri opremljanju 
prodajnega prostora ter ostalih novosti s po
dročja informatike, načrtovanja in oblikovan
ja objektov ter blagovnih tokov. Posebno po
zornost so posvetili tistemu delu razstave, ki 
je zelo nazorno prikazoval perspektivni razvoj

maloprodajnih enot.
Mnoge firme so nastopile na sejmu v sk

romnejši obliki kot prejšna leta. Prav gotovo 
je temu vzrok energetska in gospodarska kri
za tudi bolj razvitih držav.

Čeprav je bil na sejmu precejšen poudarek 
na cenenosti gradnje trgovinskih objektov, pa 
proizvajalci trgovinske opreme niso skoparili 
z zelo razkošno opremo. Pozornosti pa je bila 
deležna poceni dodatna trgovinska oprema, ki 
sodi med pripomočke za dobro delo aranžer
jem in prodajalcem, za oblikovanje ponudbe 
in informiranja potrošnikov.

T. P.

»Danes mi pa ni čisto nič več hudo, ko me žena posije v trgovino. Prej 
sem tovori! kot mula, sedaj pa za isti denar prinesem v žepu.«
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Zakaj je to potrebno?
Število klic je v živilskih objektih vse večje

Po zadnjih ugotovitvah se 
število klic v živilskih objektih 
močno zvišuje. Eden izmed vz
rokov je vsekakor osebje, ki z 
nečistimi rokami, obleko in 
orodjem okužuje vsa živila, s 
katerimi pride v dotik. Za od
govor, kje so vzroki za takšno 
stanje smo poprosili 
ANDUŠIČ Milenka, sanitar
nega tehnika v delovni organi
zaciji Blagovni center Celje.

»Menim, da je poleg osebja 
vzrok za povečanje števila klic 
tudi v pospešenem delu, hitrem 
tempu dela, ob katerem se 
opuščajo osnovne higienske 
operacije. Nadalje je vzrok sla
bo priučena delovna sila brez 
poznavanja pravil higiene in 
vsekakor razni insekti in gle
dalci, ki se v neurejenih razme
rah raje zbirajo«, je v uvodu 
dejal Milenko Andušič.

Kako pa bi lahko izboljšali 
stanje oziroma odpravili preve
liko število klic v živilskih ob
jektih?

»Pogoj za kvalitetna in neš
kodljiva živila so čiste roke 
oseb, ki imajo opravka z živili 
ter redno vzdrževanje prosto
rov, kjer so živila uskladiščena, 
kjer jih proizvajajo ali dajejo v 
promet in ne nazadnje čistoča 
inventarja in priborov, ki jih 
delavci uporabljajo. Prav tako 
je pomembno, da to nalogo 
opravljajo zanesljive osebe. Na 
žalost pa še mnogi niso dojeli, 
da mnoge operacije čiščenja 
vplivajo na produktivnost dela 
in na kvaliteto proizvodnje v

isti meri kot tehnološki proces 
v proizvodnji«.

»Kako se v današnjem času 
branimo pred raznimi okužba
mi«?

»Pred okužbo se najbolje 
branimo s pravočasnim čiščen
jem in dezinfekcijo, to je z us
merjenim zmanjševanjem šte
vila klic z namenom, da se pre
preči prenašanje določenih ne
zaželenih mikroorganizmov. 
Dezinfekcija je najbolj učinko
vita takrat, če se izvrši po 
predhodnem temeljitem 
očiščenju orodja, strojev, pov
ršin in prostorov, ki se potem 
dezinfekcirajo«.

Kdaj pa lahko 
in dezinfekcijo 
zaželjeni cilj?

s čiščenjem 
dosežemo

»To lahko dosežemo samo v 
primeru, da bo čiščenje in de

V poglabljanju našega samoupravnega sistema, ki glo
boko zajema delovne množice in v uveljavljanju tega pro
cesa, še vedno naletimo na dejstva, da je hotenje po dov
ršenosti eno, stvarnost pa drugo. Zato se še vedno spopa
damo z iskanjem vzrokov, kateri naj bi bremenili proces 
sistema, ki odločilno korenini v gospodarjenju množic. 
Imamo pa zato mnogo spoznanj, da le ni vse v redu ali 
bolje, da nekaj manjka. Najti je treba načine, kako priti do 
spoznanja, da se gledanja množic na stvarnost v kolekti
vih čim bolj vskladi, sprovede na nivo, ki bo zagotovil čim
prejšnjo enotnost mišljenj, da se uveljavi kultura kot celo
vit družbeni proces.

Sigurno kultura sama, kot taka, ne more odločati niče
sar. Uživati kulturne dobrine, si jih prilaščati in s tem bo
gateti v smislu znanja in poglobljenega čustvovanja, ust
varjanja pristnih relacij raznih odnosov, se vključevati v 
sama dogajanja v kulturi, pa bo sigurno olajšalo .reševanje 
mnogih tistih dilem, ki bazirajo v človeku samem, pa se

Razmišljanje kulturnega 
animatorja

prenašajo nazven. Manjkajo premnoge komponente, ki 
naj bi postavile človeka, ki mu nalagamo izredno komuni
kacijsko breme v luč osebnosti in veljavnosti. Kako naj 
vrednotimo enostransko osebnost, ko pa vemo, da zahteva 
sistem popolnoma osveščenega človeka, upravljalca. Vem, 
da smo še daleč od idealnega, sreča pa je v tem, da smo se 
še v pravem času tega zavedli. Še več. Tudi prisililo nas je, 
da smo začeli iskati tudi na tem področju osnovo za na- 
daljni razvoj.

Kadri, možnosti, razsežnosti in razkropljenost organi
zacij, sredstva in kulturna ponudba, vse to je postavljeno 
pod velik vprašaj, ki zahteva posebno obdelavo. V novi or
ganiziranosti sestavljene organizacije MERK Celje smo v 
tem tako rekoč na začetku. Iskati poti in možnosti, da se 
prvič približamo sodelavcu ne samo po službeni, ampak 
tudi poti, ki ji je namenjeno to razmišljanje. Torej rabimo 
vsestranskega človeka in kulturnega samoupravljalca.

MARJANA ZORKO

zinfekcija (sanitacija) izvršena 
sistematično po pripravljenem 
načrtu in sicer: neprestano 
čiščenje in po potrebi tudi de
zinfekcija med delom, čiščenje 
in dezinfekcija po končanem 
delu, temeljito čiščenje in de
zinfekcija ob koncu tedna ter 
generalno po potrebi, vendar 
najmanj enkrat mesečno. Ge
neralno dezinfekcijo prostorov, 
opreme, strojev, posode, pribo
ra, orodja itd. naj bi opravili z 
enim od naslednjih preparatov: 
Bradophen v koncetraciji 
0,2 % do 0,3 %, Iosan v kon
centraciji od 1 % do 3 %, Ha- 
lamid v koncetraciji od 0,1 % 
do 0,5 % in Vesfen 256 v kon
cetraciji od 0,4 % do 0,5 %«.

Verjetno je še veliko stvari, 
katere bi morali s tega področ
ja poznati tako delavci, kot 
tudi odgovorni ljudje. Ali načr
tujete s tega področja kakšen 
seminar v okviru delovne orga
nizacije?

»Sedaj že poteka interno 
izobraževanje delavcev s po
dročja sanitarno higienskih 
predpisov v obratih. Opozoril 
pa bi rad tudi na to, da je 
predvsem v delovni organizaci
ji Blagovni center Celje glede 
na premajhne kapacitete skla
dišča izredno pomembno, da 
vsak delavec maksimalno 
spoštuje in izvaja predpise iz 
sanitarno higienskega področ
ja«.

JANA PERT1NAČ

Člani mešanega pevskega z.bora delovne organizacije Gostinsko poletje Celje so: Branko Pant- 
ner, Ivan Gračner, Jože Glinšek, Niko Piki, Julko Špes, Marjan Sorčan, Ivan Horjak, Vlado Go
lež, Bojan Savšek, Anton Jug, Stane Poteko, Milan Krajnc, Edi Kužner, Milan Arlič, Ivanka 
Cankar, Nanda Vogelsang, A dela Šips, Kristina Krsnik, Lidija Kokotec, Marica Majcen, Zinka 
Šelekar, Zlata Voh, Marinka Kos, Gabi Spreitzer, Holda Grad, Marica Andrini, Ivanka Cokan, 
Sorya Dolinšek.

Naši slavci pojejo
V Gostinskem podjetju deluje mešani pevski zbor

Prav je, da se delovna orga
nizacija kot novi član sestavlje
ne organizacije MERK pred
stavi ostalim članicam še z 
druge strani. Marsikomu ver
jetno dosedaj ni bilo znano, da 
deluje v tej delovni organizaciji 
že četrto leto mešani pevski 
zbor.

Na pobudo sindikalne orga
nizacije je bila med delavci iz
vedena anketa in na osnovi te

seje leta 1977 prijavilo 18 de
lavcev iz vseh temeljnih orga
nizacij za delovanje v pevskem 
zboru. Uspelo nam je pridobiti 
pevovodjo Toneta Volaska, ki 
vodi zbor še danes. Zbor je pr
vič nastopil na interni proslavi 
29. novembra leta 1977. Na
stopajoči so navdušili številne 
poslušalce in tako našli ugodna 
tla za nadalnje delo. Zbor je 
včlanjen pri Zvezi kulturnih 
organizacij Celje, ki usmerja

Kmetice še ob strani
Izenačiti socialno varnost kmetice in delavke

V Kmetijski zadrugi Slo
venske Konjice so — če se oz
remo samo na strukturo žensk 
— združene tako delavke, ki 
so stalno zaposlene v zadrugi, 
kot kmetice — kooperantke, ki 
so z zadrugo povezane preko 
proizvodnje mleka in pitane ži
vine. Zato seveda ni naključje, 
da se ta kmetijska delovna or
ganizacija srečuje z vprašan- 
jern žene — delavke na dva 
načina: najprej v sami delovni 
organizaciji, poleg tega pa še 
pri kmetici — kooperantki.

O problemih delavke v de
lovni organizaciji ne bi veljalo 
kaj veliko govoriti, saj so le ti 
podobni problemom vseh osta
lih delavk v združenem delu. 
Kmetijska zadruga zaposluje 
44 žensk, kar pomeni 43 % 
vseh zaposlenih. V samouprav
nih organih sodeluje le 29 % 
žensk, v delegacijah pa 25 %. 
Že ti skopi podatki jasno pove
do, da so delavke premalo vkl
jučene v samoupravne organe.

Kmetica-kooperantka pa je 
vključena v samoupravne or
gane v še manjšem odstotku 
kot delavka (le 11 %), v dele
gacije pa jih je vključenih 
25 %, tako kot delavk. Proble
mi kmetic pa so predvsem v 
tem, ker nimajo enakega so
cialnega varstva kot delavke. 
Nimajo pokojninskega zavaro
vanja na isti ravni, kot ga ima
jo delavke, nimajo rešenega ot
roškega varstva, nimajo po
rodniškega dopusta. Otroško

varstvo je rešeno le delno s po
tujočimi vrtci. Ta pa je videti 
tako, da vzgojiteljica naloži v 
osebni avtomobil igrače in se z 
njimi odpelje v oddaljeno vas, 
kjer so zbrani otroci kmečkih 
družin. Obiskuje jih enkrat ali 
dvakrat tedensko. Potujoči vr
tec je torej le toliko v pomoč, 
da se kmečki otrok seznani s 
pravo slovensko besedo in ust- 
varjano igro.

Porodnega dopusta kmetica 
nima plačanega. Zadružna 
zveza SRS je začela postopek 
za izenačevanje pravic v otroš
kem varstvu. Kmetje jih bodo 
morali zase rešiti na enak 
način, kot so jih rešili delavci: 
sami bodo morali zbrati denar 
za nadomestilo, ki ga bo preje
mala kmetica ob porodniškem 
dopustu. O tem se bodo sa
moupravno odločali že v tem 
srednjeročnem obdobju.

V Kmetijski zadrugi v Slo
venskih Konjicah že več let 
zasledujemo vključevanje 
žensk v samoupravne organe. 
Opažamo da se ta proces pre
mika na bolje, čeprav je tudi 
res, da bodo imeli moški kolegi 
tudi vnaprej več časa družbe
nopolitično in samoupravno 
delo. Zakaj, bi se lahko 
vprašali? Zaradi varčnosti, bi 
bil odgovor. Ženske namreč 
vedno z nečim varčujejo; s ča
som, z denarjem in vsem osta
lim, kar je povezano z družino. 
Če k temu primaknemo še po
manjkanje samozavesti in sk
rajno zadržanost, potem lahko

sklepamo, da je podoba vkl
jučevanja žensk v samouprav
ni proces tudi podoba žensk 
samih.

Pred nami, ki delamo v 
kmetijstvu, stoji velika naloga: 
izenačiti kmetico z delavko v 
vseh pogledih socialne varno
sti. Če nam bo to uspelo, bo 
postala tudi skrb za proizvodn
jo večje količine hrane odveč.

IDA TEPEJ

' naše delo, nam nudi material
no in moralno podporo.

Zbor je med tem časom 
pomnožil svoje vrste in šteje 
danes že 28 članov. Nastopali 
smo na internih proslavah v 
delovni organizaciji: proslava 
dneva republike, dneva žena, 
otvoritvah novih gostinskih 
objektov, sprejemu članov v 
ZK in podobno. Poleg tega 
sodelujemo tudi na koncertih 
skupaj z drugimi zbori, ob ot
voritvah likovnih razstav, 
srečanju pobratenih gledaliških 
skupin, srečanju starejših 
občanov, reviji pevskih zborov 
in drugo.

Za uspelo izvajanje 
smo prejeli razna priznanja in 
plakete, saj kvaliteta izvajanja 
nenehno raste.

Sicer pa naj bo pismenega 
predstavljanja dovolj. Če nas 
želite slišati, nas povabite na 
svoje prireditve v vaših delov
nih organizacijah, kar bo v ve
selje nam in vam.

IVANKA CANKAR

Predstavljamo vam Obzornik
Tokrat vam želimo predstaviti slovensko poljudno ljudsko 

revijo z zelo pisano in vsestransko zanimivo vsebino, ki jo že 29 
let izdaja Prešernova družba. Gotovo bi se nanjo naročil še mar
sikateri delavec, če bi jo bolje poznal.

Razen kratkih novel domačih in tujih pisateljev prinaša 
»Obzornik« na 80 straneh vsak mesec zanimive članke z vseh 
področij znanosti in človeškega zanimanja. Zgodovina, potopisi, 
narodopisje, problemi daljnih dežel in ljudstev, razvoj tehnike in 
znanosti, revolucije in vojne, razvojna pot človeškega rodu ter 
perspektive prihodnosti, življenjske poti domačih in tujih zname
nitih ljudi, zanimivi kulturni problemi in dogajanja, pa še pisane 
podobe iz narave in živalskega sveta. Revija posveča posebno 
pozornost umetniški in estetski vzgoji bralcev ter je bogato ilust
rirana. Zanjo se navdušujejo tako prosvetni delavci kot mladina 
prav tako pa tudi ljudje vseh poklicev, od preprostih ljudi do izo
bražencev. V njej objavljajo tudi poročila o delovanju Prešerno
ve družbe, pisma, ki jih pošiljajo njeni člani in odgovore nanje. 
Revijo ureja uredniški odbor z glavnim urednikom Tonetom 
Fajfarjem in odgovornim urednikom Stankom Janežem.

Letna naročnina (12 številk) »Obzornika« 1981 je 300 di
narjev, lahko pa jo poravnate tudi v največ 3 obrokih. Polletna 
naročnina je 150 dinarjev, posamezna številka pa stane 30 din. 
Naročite jo lahko na naslov: Prešernova družba, Borsetova 27, 
61000 Ljubljana.

J. P.
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RAZPIS
LETOVANJA V MERX0VIH POČITNIŠKIH DOMOVIH

SOZD »MERX« CELJE — GOSTINSKO-TURISTIČNO PODJETJE CELJE — TOZD 
GOSTINSTVA IN TURIZMA RADLJE OB DRAVI organizira v letošnji sezoni letovanja v 
Počitniškem domu v Biogradu na moru, Smučarski koči pod Uršljo goro in v Hotelu »KOZ
JAK« v Radljah ob Dravi.

Počitniški dom BIOGRAD na moru:
V Biogradu na moru nudimo gostom nastanitev v dvo- oz. tro- posteljnih sobah pri privatnih 

lastnikih hiš mesta Biograda, prehrano in gostinske usluge pa v lastni restavraciji v središču me
sta.

Organiziran je tudi direktni avtobusni prevoz iz Celja v Biograd na moru in nazaj. 
CENE PENSIONOV: desetdnevni pension (nastanitev, zajtrk, kosilo in večerja) znaša:

ZA ČAS KORIŠČENJA
od 1. 7.

KORISTNIKI od 21. 6. do 10. 7. od 11. 7.
do 30. 6. od 20. 8 do 19. 8

do 29. 8
L Odrasle osebe in otroci

nad 10 let 2.640,— 2.970.— 3.300.—
2. Otroci od 4 do 10 let:

a) z lastno posteljo: 1.760,— 1.980,— 2.200,—
b) s souporabo postelje: 1.320.— 1.485.— 1.650.—

3. Otroci do 4 let (samo soupo
raba postelje, brez hrane) 400.— 400.— 400.—
Za otroke do 4 let je zaračunana samo souporaba postelje s starši. Prehrano za te otroke se 

lahko naroči v restavraciji počitniškega doma po želji in se plača posebej.
Za otroke od 4 do 10 let sta navedeni dve ceni: prva je za pension, ko tak otrok spi sam v 

postelji, druga cena pa za primer, ko spita dva otroka do 10 let v eni postelji.
Za otroke nad 10 let je obvezno naročiti samostojno posteljo.
SMUČARSKA KOČA pod Uršljo goro in Hotel »KOZJAK« v Radljah ob Dravi nudita 

gostom letovanja pod pogoji in cenah, ki veljajo za počitniški dom v Biogradu na moru.

POČITNIŠKI TERMINI:
Letovanje v počitniškem domu traja po 10 dni in to:

I. izmena od 21. 6. do 30. 6. 1981 — 10 dni
II. izmena od 1. 7. do 10. 7. 1981 — 10 dni

III. izmena od 11. 7. do 20. 7. 1981 — 10 dni
IV. izmena od 21. 7. do 30. 7. 1981 — 10 dni
V. izmena od 31. 7. do 9. 8. 1981 — 10 dni

VI. izmena od 10. 8. do 19. 8. 1981 — 10 dni
VII. izmena od 20. 8. do 29. 8. 1981 — 10 dni

Nastop letovanja (t.j. zasedba sobe) je vsak prvi dan izmene od 8.00 ure dalje, izpraznitev 
sobe pa najkasneje enajsti dan do 7.00 ure zjutraj.

Rekreacijski center sozda — Smuč koča

AVTOBUSNI PREVOZ V BIOGRAD na moru:
Gostom, ki želijo potovati v Biograd na moru v okviru naše organizacije, nudimo direktni 

avtobusni prevoz v odhodu in povratku.
Cena teh prevozov bo objavljena naknadno, ko bo sklenjena pogodba z avtobusnim prevoz

nikom.
TURISTIČNA TAKSA ni vračunana v gornjih cenah in se plača posebej.

PRIJAVE IN VPLAČILA:
Prijavite se na obrazcu »PRIJAVA ZA LETOVANJE«. Nepopolne prijave bodo vrnjene. 
Prijave za letovanja sprejema referent za letovanja SOZD »MERK« CELJE, Celje, Koce- 

nova 2 a.
Po prejemu prijave boste prejeli račun počitniških storitev in splošno položnico za nakazilo 

gotovine. Zeljeno letovanje vam bo zagotovljeno ob vplačilu celotnega zneska stroškov letovan
ja, ki ga morate vplačati najmanj 20 dni pred nastopom letovanja. Nato boste prejeli »NAPOT
NICO« najmanj 10 dni pred nastopom letovanja.

Prijave za letovanje sprejemamo do 10. imya 1981, kasneje pa le za nezasedene kapacitete.

STROŠKI ODPOVEDI LETOVANJA:
V primeru odpovedi letovanja zaračunavamo dejanske stroške letovanja, če prijavljenec ne 

pridobi drugih koristnikov za odpovedane kapacitete. Če pa prijavljenec pridobi nove koristnike 
za iste kapacitete, zaračunamo manipulativne stroške 50.— din za aranžman.

Prijavljencu, ki odpoveduje letovanje zaradi višje sile (bolezen, nesreča, smrt v ožji družini, 
elementarna nesreča, poziv k vojakom), ne zaračunavamo odpovednih stroškov, če predloži ust
rezno potrdilo. Zaračunamo pa manipulativne stroške 50.— din za aranžman.

SOZDmerx
CELJE

GOSTINSKO TURISTIČNO PODJETJE 
CELJE, Stanetova 20

Prijava za 
letovanje

Podpisani(a) .....

zaposlen(a) v DO

TOZD ................

stanujoč(a) v ....

pošta: ................

se prijavljam

za letovanje v počitniškem domu ..........................................................................................................................

v ..................................................................... izmeni v času od .............................................................. do

po objavljenih pogojih.

1. Letovali bomo naslednji (popisati vse osebe, ki bodo letovale):

Zap. PRIIMEK in IME Sorodstveni Datum
št. odnos: rojstva:

2. Zakonec je zaposlen pri: ............................................................................................................................................

Za letovanje navedenih članov naročam ..................... postelj.

3. V Biograd na moru želim potovati z avtobusom v vaši organizaciji in mi rezervirajte ........  sedežev.

4. Uveljavljam pensionske storitve po znižanih cenah (velja za člane DO »POTROŠNIK« CELJE, DO BLAGOVNI 
CENTER CELJE, DO MLINSKO PREDELOVALNA INDUSTRIJA CELJE IN DO GOSTINSKO TURISTIČNO POD
JETJE CELJE), ker prejemam zmanjšani — polni (neustrezno prečrtati) otroški dodatek. Prilagam potrdilo de
lovne organizacije, ki mi izplačuje otroški dodatek.

5. Prijavo za letovanje pošljite na naslov: SOZD »MERX« CELJE, Referent za letovanja, Celje, Kocenova 2 a.

6. Posebne želje: .............................................................................................................................................................

V dne 1981.

Podpis prijavitelja:
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NAGRADNA KRIŽANKA

Kaj je trim?
Šport za vsakogar

Zadnjič smo omenili, da je 
trim postal sestavni del da
našnjega načina življenja in de
la, nismo pa povedali, kaj je 
sploh TRIM in kaj pomeni.

TRIM je beseda angleškega 
izvora, s katero Norvežani poi
menujejo zadnjo fazo natovar
janja ladij, ko tovor uravno
težijo. Odkar pa se beseda 
uporablja na širšem področju 
telesne kulture in ožjem po
dročju športne rekreacije, po
meni TRIM v življenju človeka 
ravnovesje med vključevanjem 
njegove fizične in psihične 
komponente, na kateremkoli 
področju delovanja, prav tako 
pa je v ospredju ravnovesje 
človeka z njegovim okoljem.

Glede na to, da se je akcija 
TRIM pojavila v različnih 
deželah in povsod naletela na 
ugoden odmev, je tudi razlaga 
pojma podobna.

Norvežanom je TRIM sim
bol, čigar cilj je približati rek
reativni šport ljudem in omo
gočiti ukvarjanje s posamezni
mi športnorekreativnimi dejav
nostmi.

Za Švede je TRIM zbir ali 
spekter vseh dejavnosti na po

dročju športne rekreacije, bo
disi v tekmovalnih ali drugih 
oblikah, s katerimi se ljudje uk
varjajo, da bi se aktivno rekrei- 
rali v svojo korist in zado
voljstvo.

TRIM je psihofizična aktiv
nost, ki daje dopolnilno energi
jo, zabavo, in korist, je pa iz
ražena skozi rekreativni šport 
in aktivno življenje v naravi ter 
prilagojena vsakodnevnemu 
življenju.

TRIM 'lahko pojmujemo 
tudi kot geslo in simbol z novo 
idejo in odnosom do rekreativ
nega športa, oziroma športa za 
vsakogar.

TRIM je kot oblika športno- 
rekreativne dejavnosti prilago
jena posameznim starostnim 
skupinam ljudi ter njihovim 
sposobnostim, motoričnim iz
kušnjam in znanju posameznih 
aktivnosti.

TRIM odpira delovnim lju
dem in občanom pot v naravo, 
vendar tako da imajo do nje 
pozitiven in aktiven odnos. To 
je tudi vabilo k vse pogostejše
mu gibanju v naravi.

Delovni ljudje in občani naj 
bi bili v okviru TRIMA aktivni

predvsem v prostem času, če
prav določene aktivnosti lahko 
izvajajo tudi med delom, zlasti 
v okviru 30-minutnega in ta- 
koimenovanega posebnega od
mora.

Občani naj bi bili aktivni v 
dnevnem prostem času, ob 
koncu tedna, na letnem oddihu 
in v okviru programiranega 
zdravstveno preventivnega in 
rekreativnega oddiha.

Kjerkoli se že »trimamo«, je 
prisotna zavest, da smo naredi
li nekaj zase, občutek lahkot
nosti, ki se pojavi po vsebinsko 
primerno izbrani vadbi, pa v 
posamezniku vnaša dobršno 
mero vedrine in poleta.

Trimsko gibanje želi pre
pričati vsakega posameznika 
da je ukvarjanje s športnorek
reacijskimi aktivnostmi korist
no. Odločitev za sodelovanje 
ne zahteva veliko naporov, 
kajti akcija poudarja prepro
stost rekreativnega športa in 
daje priložnost za spremembo 
vsakdanjosti. V bistvu TRIM 
vabi k vsakodnevni športno- 
rekreativni aktivnosti v stano
vanju ob televizijskem spre
jemniku, na vrtu, v parku, na 
poti v gozdnem okolju in v na
ravi nasploh.

Tudi pri nas pojem TRIMA 
podobno razlagamo. Namreč 
TRIM nam ne pomeni samo 
uravnoteženje ladij s tovorom, 
temveč tudi biopsihosocialno

ravnovesje sodobnemu načinu 
življenja in dela delovnih ljudi 
in občanov. TRIM je akcija, ki 
daje ljudem programsko orien
tacijo za izboljšanje ali vzdrže
vanje psihofizične kondicije.

V bistvu gre torej za vkl
jučevanje najširšega kroga de
lovnih ljudi in občanov v šport- 
norekreativne dejavnosti na 
osnovi spontane, zavestne in 
svobodne odločitve, da bi se 
sprostili in nabrali novih sil, 
brez merjenja dosežkov v 
smislu vrhunskega oziroma 
tekmovalnega športa.

Z različnimi organizacijski
mi in vsebinskimi oblikami 
športnorekreativne dejavnosti 
v okviru TRIMA želimo do
seči, da bi športnorekreativne 
udejstvovanje postala potreba, 
pravica in dolžnost vseh delov
nih ljudi in občanov.

J. P.

Nagradni razpis
1. nagrada 1 kg Merx kave

2. nagrada 1/2 kg Mera kave

3. nagrada 1/2 kg čokolade

Pri žrebu bomo upoštevali le pravilne rešitve, pošljite 
jih najpozneje do četrtka, 7. maja do 12,00 ure.

Pošljite jih na naslov: Glasilo SOZD Mera, ul. 29. No
vembra 16, 63000 Celje. Na kuverto napišite NAGRAD
NA KRIŽANKA.

Veliko razvedrila pri reševanju, vam želi uredniški odbor 
glasila.

Rešitev križanke, objavljene v 

1. številki Vestnika

Vodoravno: KAP, ŠKATLA, KOLOID, ZAČIMBA, 
PIRAN, EN. ENAKOST. IKRA, POTEP, NOČ, ISE- 
RE. PAS. KANARČEK. RNA. ANAM, EROTIKA, Gl, 
KAVOVAR, OTOK, RINA, FARAON, NA, IJ, ICA, 
KATAL1ZA, RA, AMAR1L1S, NAT, TISA.

Glasilo SOZD Mera Celje izdaja kolektiv SOZD Mera, Naklada 6500 izvodov. Izhaja enkrat mesečno. Ureja uredniški odbor: 
Jana PERT1NAČ (glavni in odgovorni urednik), Elza SAGADIN, Bogomir MOJSILOV1Č. Aleksander PERDAN. Majda MESI 
ROV Franjo ŠARLAH. Franc PEVEC. Ladislav ČMER, Tone LAZNIK, Boris ROPOŠA, Mladen DOMINKO. Tehnični uredmk: 
Franjo BOGAD1. Naslov uredništva: SOZD Mera, Ul. 29. Novembra 16, 63000 Celje, telefon (063) 21-352. Tisk ZGEP »POMURS 
KI TISK«, TOZD Tiskarna — Murska Sobota. Rokopisov in slik ne vračamo. Po sklepu republiškega komiteja za informiranje je 
glasilo SOZD Mera Celje oproščen plačevanja davka, sklep št. 421-1/72.


